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CASAL DE SETEMBRE
La Regidoria d’Infància i Joventut i la 
FAMPA han ofertat enguany l’activitat en 
què ha participat una vintena d’infants

El nombre d’alumnes d’ensenyament obligatori ha pujat en més d’un centenar respecte l’any passat i supera la xifra de 4.600

Arrenca el nou curs sense la sisena hora i 
amb aules provisionals al Montserrat Miró

Al fons de la imatge, el mòdul que ha instal·lat la Generalitat al pati de l’INS Montserrat Miró davant la necessitat de més aules

curS 2011-2012
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Al voltant de 4.600 alumnes 
–3.277 de primària i 1.338 de se·
cundària– han començat aquest 
12 de setembre les classes al 
municipi en un curs en què no 
hi ha sisena hora als centres pú·
blics –a excepció d’El Viver– i 
l’hora de sortida s’ha avançat a 
les 16.30h. Les retallades econò·
miques adoptades per Ensenya·
ment també afecten les quotes 
de les escoles bressol públiques 
i la construcció del nou institut 
Montserrat Miró. Les obres de 
l’edifici, que ja havien d’haver 
començat, han quedat ajornades 
fins que canviï la situació pressu·
postària. Mentrestant, per enca·
bir els alumnes, la Generalitat ha 
instal·lat un mòdul provisional al 
pati de l’equipament dotat amb 
dues aules.
Quant a l’anunci de la reducció 
de les subvencions a les escoles 
bressol públiques, l’alcaldessa, M. 
Elena Pérez (PSC), ha adreçat un 
escrit a la consellera Irene Rigau 
en què manifesta la seva oposició 
a la mesura per la repercussió que 
tindrà en els pressupostos muni·
cipals i en les famílies i li reclama 
que, si la tira endavant, no s’apli·
qui amb caràcter retroactiu amb 
data de l’1 de gener de 2011, ja 
que afectaria un curs ja tancat i el 
primer trimestre de l’actual. 

Accions de protesta. Per expres·
sar la seva disconformitat amb 
les retallades en el sector de 
l’educació, la Federació d’AMPA 

(FAMPA) de Montcada i Reixac 
ha promogut una pancarta uni·
tària que es pot veure penjada 
a diferents centres públics del 
municipi amb l’eslògan: “Per 
una educació de qualitat, prou 
retallades!” i en què també es 
reclama recuperar la 6a hora a 
primària i la construcció del nou 
institut Montserrat Miró.
Professors de primària d’alguns 
centres, com ara el Reixac i l’El·
vira Cuyàs, van anar el primer 
dia de classe amb samarretes de 
color groc reivindicatives contra 
les rebaixes pressupostàries i amb 
enganxines en defensa del mo·
del català d’immersió lingüística, 
demandes que l’alcaldessa va 
incloure al seu parlament oficial 
amb motiu de la Diada (veure 
pàg. 9).

Obres i serveis. Durant les va·
cances d’estiu l’Ajuntament ha 
destinat prop de 120.000 euros 
per fer millores a les escoles 
públiques, tant les de primària 
com les bressol. Els diners s’han 
invertit en pintar aules, la instal·
lació de mosquiteres i alarmes i la 
reforma de patis, entre d’altres. A 
banda d’aquestes intervencions, 
també s’està reposant i soterrant 
el cablejat elèctric de coure que va 
ser robat el passat mes de juliol a 
tres centres escolars. 
En l’apartat de serveis, la Regi·
doria d’Infància i Joventut, en 
col·laboració amb la FAMPA, ha 
ofertat enguany per primer cop 
un Casal per cobrir la necessitat 
d’algunes famílies per conciliar 
la vida laboral i personal durant 
les dues setmanes prèvies a l’ini·
ci del curs. Les activitats, en les 
quals ha participat una vintena 
d’infants, s’han centrat en la te·
màtica de viatges arreu del món i 
s’han fet a l’escola Elvira Cuyàs. 

Pilar Abián | Montcada

L’alcaldessa reclama 
a la consellera Rigau 
informació sobre les 
retallades a les escoles 
bressol municipals

 Ana Rivas: “Aquest curs l’hem començat amb un sentiment de pèrdua”

-Comença un curs marcat per 
les retallades pressupostàries i 
les reivindicacions. Comparteix 
les demandes de la comunitat 
educativa? 
Completament. Hi ha un sen-
timent de pèrdua en el sector 
de l’educació des que es van 
anunciar la supressió de la si-
sena hora a l’escola pública i 
l’ajornament de la construcció 
del nou INS Montserrat Miró. 
A tot això, ara s’ha sumat la 
notícia apareguda en ple mes 
d’agost segons la qual també 
es reduiran les subvencions a 
les escoles bressol.
-Què significarà això per a les 
famílies?
Hem enviat una carta a la con-
sellera Rigau exigint informa-

ció, ja que no tenim cap co-
municació oficial. El que està 
clar és que l’Ajuntament no 
pot augmentar l’aportació que 
fa actualment i que cobreix un 
terç del cost de cada usuari. 
-Què pensen fer al respecte?
Òbviament estem en contra de la 
decisió perquè atempta contra el 
nostre equilibri pressupostari. En 
els últims anys hem fet un esforç 
molt important obrint quatre es-
coles bressol municipals perquè 
comptàvem amb la subvenció 
de la Generalitat. Si aquesta 
decideix unilateralment reduir 
l’ajut, haurà d’informar-l’Ajun-
tament i les famílies de les con-
seqüències de la mesura.  
-Quant al nou INS Montserrat 
Miró, hi ha alguna novetat?

Cap ni una. En l’últim Consell 
Escolar es va decidir iniciar ara 
un seguit de mobilitzacions i es-
tarem al costat de les famílies i 
de la direcció en tot allò que es 
decideixi. Des de l’Ajuntament 
ja hem començat a fer un estudi 
sobre l’estat de l’edifici perquè 
entenem que està obsolet i que 
és urgent construir un de nou | PA 

Ana Rivas, regidora d’Educació
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notícies MEDI AMBIEnT
La Plataforma Antiincineració 
organitza una trobada estatal 
contra la crema de residus

pàg. 6

laveu.cat/noticies

RECoLLIDA DE SIgnATuRES
El col·lectiu d’indignats continua 
recollint firmes reclamant una 
rebaixa del sou dels polítics

pàg. 8

La Federació d’Associacions de 
Veïns de Montcada i Reixac, la 
Favmir, ha convocat una concen·
tració i un tancament el pròxim 
19 de setembre, a les 19.30h, al 
centre d’atenció primària (CAP) 
de la plaça Lluís Companys per 
reclamar que el servei d’urgències 
al municipi torni a ser continuat. 
“Aquesta vegada no hi haurà 
un acte aïllat sinó que pretenem 
tancar-nos cada nit a l’ambula-
tori fins que es resolgui la situa-
ció i Montcada recuperi l’atenció 
durant les 24 hores”, ha anunciat 
el president de la Favmir, Antonio 
Cera. Representants d’AV i d’algu·
nes entitats socials es van reunir 
el 7 de setembre en assemblea a 
la Casa de la Vila i van acordar 
continuar amb les mobilitzacions a 
favor de la sanitat pública. 

Cera ha avançat que les reivindica·
cions de la Favmir també inclouen 
que el CAP de Montcada es doti 
dels serveis del CUAP de Cerda·
nyola i Ripollet, equipament on 
des del 18 de juliol s’han de diri·
gir els usuaris del municipi per ser 

atesos d’urgència a partir de la mit·
janit, per decisió del Departament 
de Salut en el marc de les mesures 
d’austeritat per reduir el dèficit im·
pulsades per la Generalitat. 
El mateix dia 18, una vuitantena 
de persones va protagonitzar una 
tancada al CAP, que va acabar 
a les 5h. El govern local, el PPC 
i Ciutadans es van desmarcar 
d’aquesta acció en considerar que 
s’havia obert una via de diàleg po·
sitiva amb la Generalitat. 

Debat plenari. Abans de les va·
cances, els grups municipals van 
consensuar una carta per enviar 
al conseller de Salut, Boi Ruiz, 
sol·licitant el manteniment de les 
urgències nocturnes. Els grups 
van reiterar al Ple de juliol els seus 
posicionaments davant la mesura 
aplicada per la Generalitat, defen·
sant la necessitat del servei, però es 
van retreure la gestió de la proble·
màtica. Esquerra i ICV·EUiA van 
lamentar que l’equip de govern no 
els hagués convidat a participar 
les reunions amb representats del 
CatSalut, mentre que PSC, CiU i 
el PPC van acusar la coalició rogi·
verda de polititzar les mobilitzaci·
ons veïnals. L’alcaldessa, M. Elena 
Pérez (PSC), va tancar el debat 
destacant que l’objectiu de l’Ajun·
tament “és seguir treballant per 
recuperar la totalitat del servei 
d’urgències”. 

La Favmir convoca noves mobilitzacions per 
recuperar l’atenció continuada de 24 hores
Silvia Díaz | Redacció

SANITAT PÚBLIcA

La plataforma veïnal té previst protagonitzar tancaments cada nit al caP de la plaça Lluís companys a partir del 19 de setembre

La Favmir va convocar dues manifestacions al mes de juliol, que van reunir prop de 2.000 persones en contra de les retallades en salut

 
Les dades del mes d’agost sobre 
l’ús dels centres d’atenció sani-
tària de Montcada i el CUAP de 
Cerdanyola i Ripollet recollides 
pel Servei Català de la Salut (Cat-
Salut) indiquen que hi ha hagut 
una disminució global de l’activi-
tat mèdica en comparació amb 
les dades del 2010. Sobre les ur-
gències, en la franja de 20 a 24h 
–servei que es continua oferint al 
CAP de la plaça Lluís Companys– 
s’ha reduït en un 20% l’activitat. 
Els responsables territorials del 
CatSalut van presentar l’informe 

el 13 de setem-
bre al govern lo-
cal (imatge).
“En tractar-se 
de l’agost, hem 
d’interpretar les 
dades amb cau-
tela”, ha mani-
festat l’alcaldes-
sa, qui assegura 
que, en qualsevol 
cas, “mantenim 
el rebuig a perdre cap servei re-
lacionat amb la sanitat pública”. 
El govern local va expressar du-

rant la reunió la seva disconfor-
mitat amb la reordenació dels 
serveis sanitaris engegada per la 
Generalitat | SD

El govern reitera davant la Generalitat que no es resigna a la pèrdua del servei
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Des del mitjan juliol, 
les urgències en horari 
de 0 a 8h es deriven al 
CUAP de Ripollet
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L’Ajuntament ocuparà pròxima·
ment amb zones d’aparcament 
l’espai del carrer Guadiana on 
l’Adif  ha de construir un pou de 
ventilació de la línia d’alta velo·
citat, “com a mesura de pres-
sió per forçar l’administració 
central a accelerar el projecte 
del soterrament de la línia de 
Portbou”, ha dit el president de 
l’Àrea de Política Territorial, Juan 
Parra (PSC), qui ha explicat que 
l’acció es va consensuar abans de 
l’estiu amb la plataforma Tracte 
Just i que la decisió l’ha comuni·
cat personalment a responsables 
de l’Adif, durant una reunió.  
Al setembre del 2009, l’empresa 
ferroviària va iniciar els treballs 
per construir el pou, anunciant 
que les obres durarien uns nou 
mesos, però poc després es van 
aturar. Dos anys més tard, l’espai 
està tancat i cobert amb capes de 
terra, però no hi ha moviment. 
“A més de fer pressió, donem 

una mica d’oxigen al centre, on 
és difícil estacionar”, ha dit Parra. 

Eleccions generals. El govern mu·
nicipal no creu que l’avançament 
de les eleccions generals al 20 
de novembre suposi un endar·
reriment en el compliment dels 
compromisos que el Ministeri de 
Foment ha adquirit amb Mont·
cada, tot i que l’aprovació dels 
pressupostos del 2012 sí s’ajor·
narà. L’alcaldessa, M. Elena 
Pérez (PSC), ha manifestat que 
“el principal objectiu és que 
almenys el primer tram de les 
obres estigui aprovat abans 
dels comicis”. 
En canvi, Tracte Just sí ha decidit 
ajornar els actes reivindicatius 
previstos per al setembre, com 
tallar els accessos per carretera 
a Barcelona. “La convocatòria 
d’eleccions distorsionarà qual-
sevol acció que vulguem fer”, 
ha dit el president del col·lectiu, 
Jaume Relat.

Silvia Díaz | Redacció 

SOTErrAMENT TOTAL

Les eleccions del 20-N han fet canviar els plans de la Plataforma
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L’Ajuntament recuperarà 
l’espai reservat per l’Adif 
al carrer guadiana

L’espai que es va reservar per construir un pou de ventilació de la Línia d’Alta Velocitat fa dos anys que està tancat, a l’espera que es facin les obres

L’alcalde de Barcelona, Xavier Trias (CiU), s’ha com-
promès amb el govern local a treballar conjuntament per 
tal que el soterrament de la línia de Portbou sigui aviat 
possible entenent que el projecte tindrà connotacions po-
sitives per al barri de Vallbona, que limita amb Can Sant 
Joan i forma part del terme municipal de la ciutat comtal. 
Així ho ha expressat l’alcaldessa de Montcada i Reixac, 
María Elena Pérez (PSC), en un comunicat de premsa 
després de la trobada mantinguda amb Trias, a la que 
també va assistir el primer tinent d’alclade, Joan Mares-
ma (CiU) –tots tres a la imatge. Pérez va traslladar al seu 
homòleg la importància que té el soterrament de les vies 
per a la ciutat i en quina situació es troba. Ambdós alcal-
des també van acordar la necessitat d’establir trobades 
periòdiques amb la finalitat d’aprofundir en altres projec-
tes comuns com la creació d’una zona verda d’estada 
i de passeig al marge del riu Besòs, per connectar els 

barris de Vallbona i de Can Sant Joan. Altres objectius a 
treballar conjuntament són potenciar el parc natural de 
Collserola, amb la consecució del corredor biològic que 
l’ha d’unir amb el Turó de Montcada, i establir accions 
conjuntes per a la millora dels barris veïns de Ciutat Me-
ridiana i Can Cuiàs | PA

> Barcelona també dóna suport al soterrament de les vies
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El PPC presentarà al Ple de setem·
bre, en forma de moció, un decàleg 
de mesures d’austeritat per reduir 
la despesa de les arques munici·
pals i destinar els recursos a fina·
litats socials. Els tres regidors del 
grup municipal –la portaveu, Eva 
García; Cristino García i Pilar Gil– 
van presentar el document el dia 
14 en roda de premsa. “Davant 
la inactivitat del govern muni-
cipal el PPC aporta solucions 
per pal·liar l’enorme deute que 
sabem que arrossega, tot i que 
mai ens ha volgut dir les dades 
reals”, va manifestar la portaveu 
municipal. 

Propostes. Algunes mesures són 
reduir en un 20% el sou de tots els 
càrrecs públics i en un 50% les ti·
nences d’Alcaldia, la disminució de 
la meitat dels càrrecs de confiança, 
rebaixar la despesa burocràtica, 
l’eliminació total de publicacions i 
cartelleria i una reducció del con·
sum de telefonia fixa i mòbil, aigua, 
llum i material d’oficina. Les mesu·

res també inclouen la dissolució 
de l’empresa municipal Montcada 
Òptima, ja que, en opinió de Gar·
cía, “actualment no serveix per 
a res”. El decàleg recomana una 
revisió del padró municipal per 
esbrinar si les persones que cobren 
ajuts socials resideixen realment a 
Montcada i controlar l’atorgament 
de les subvencions a les entitats. 
Una altra petició és l’elaboraració  
d’un “rigorós” pla de control de la 
despesa de totes les regidories “per-
què a unes no se’ls demani més 
que a unes altres”, va dir l’edil. 

El president de l’Àrea Econòmica, 
Joan Maresma (CiU), va assegurar 
al Ple de juliol, celebrat el dia 21, 
que el consistori abona les factures 
als proveïdors amb una mitjana de 
5 mesos després d’entrar·les pel 
Registre municipal. L’edil va fer 
aquesta afirmació com a respos·
ta a les crítiques que va rebre per 
part de l’oposició, que afirma que 
el govern (PSC i CiU) triga més a 
pagar. “Els demano que trobem 
la mesura justa del discurs per 
no crear alarmisme entre la po-
blació”, va dir Maresma, qui con·
sidera que és vital una reforma del 
sistema de finançament local. La 
portaveu del PSC, M. Carmen 
Porro, va desmentir que “els regi-
dors deixin les factures al calaix 
per castigar les empreses”. 

Dades de l’oposició. El portaveu 
d’ICV·EUiA, Josep M. González, 
va equiparar el nivell de morositat 
amb “un endeutament camuflat 
en què es perjudica greument les 
petites empreses que no tenen 

accés als crèdits, a diferència de 
les administracions”. Per la seva 
banda, el PPC va denunciar que el 
99’7% de les factures es paguen fora 
del termini marcat per la normati·
va. “Això és escandalós, ara en-
tenc perquè el senyor Maresma 
no ha volgut explicar cap detall 
sobre l’informe, perquè és inde-
fensable”, va manifestar la porta·
veu popular, Eva García. Carmen 
Romero, de Ciutadans, va coinci·
dir amb els posicionaments de les 
seves companyes a l’oposició i va 
sol·licitar al govern que “s’intenti 

pagar els proveïdors segons el 
que diu la llei”. Segons Esquerra el 
consistori deu prop de 5,5 milions 
d’euros a les empreses subministra·
dores. “L’informe que ha fet el 
govern posa de manifest el des-
gavell existent a la corporació, 
amb 428 factures impagades du-
rant el primer trimestre d’aquest 
any i 311 al segon”, va dir la porta·
veu, Marta Aguilar. 
En el Ple no es va parlar de l’anunci 
fet pel govern de rebaixar els sous 
dels edils, una qüestió que va que·
dar aparcada fins al setembre.

Sílvia Alquézar | Montcada

L’executiu local assegura que els 
proveïdors cobren a cinc mesos

PLE DE JuLIOL

L’oposició acusa el govern de perjudicar les petites empreses per no pagar a temps

Els indignats de Montcada aprofi·
taran els actes amb força afluència 
de públic d’aquest mes per recollir 
signatures en la seva campanya 
perquè els càrrecs electes s’abaixin 
el sou donada l’actual conjuntura 
de crisi econòmica i les retallades 
socials que s’estan aplicant. El col·
lectiu també ha distribuït fulls per 
signar en diversos establiments.
L’objectiu de la iniciativa és que els 
polítics i els càrrecs de confiança re·
dueixin les seves retribucions entre 
el 15% i el 35%, en relació als sous 
actuals, el que suposaria, en la seva 
opinió, un estalvi de 150.000 euros 
anuals i de 600.000 durant els qua·

tre anys de mandat. A final de juliol 
i davant l’anunci del govern local 
de rebaixar·se els sous, els indignats 

van emetre un comunicat advertint 
que no es conformarà amb “rebai-
xes simbòliques” i instava l’execu·
tiu a destinar els diners que s’estal·
viessin a finalitats socials. 
La intenció dels indignats és acon·
seguir, com a mínim, una firma 
més que els vots que el PSC i CiU 
–membres del govern local– van ob·
tenir a les darreres eleccions munici·
pals, un total de 5.937. “Volem  que 
aquest sistema per exigir accions,  
aportant més signatures que vots, 
es converteixi en un bon costum 
democràtic a la ciutat i obri una 
via per aconseguir una veritable 
cultura participativa”, indiquen 
els indignats. 

Silvia Díaz | Montcada

15-M

El col·lectiu local ha reprès aquest mes de setembre la recollida de signatures

Recollida de signatures al mercat setmanal
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Els indignats no volen rebaixes 
‘simbòliques’ del sou dels polítics

Maresma, a la dreta, va demanar a l’oposició que no generés alarmisme entre els proveïdors
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Vestits de cuiners, amb barret i davantal, els membres de Mont-
cada Paròdia van organitzar el 21 de juliol, mentre se celebrava 
el Ple, una xoriçada popular a les portes de la Casa de la Vila. 
L’objectiu d’aquesta nova acció del col·lectiu, la segona des de 
la seva creació, era denunciar d’una forma festiva i satírica els 
sous dels edils en temps de crisi amb lemes com ‘No hi ha pa 
per a tant xoriço’ i amb enganxines on es feia constar el salari de 
càrrecs del consistori al costat del que cobren professionals de 
sectors com la sanitat o l’ensenyament | LG

> Xoriçada popular reivindicativa
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El ppC elabora un decàleg 
de mesures d’austeritat

rEDuccIÓ DE LA DESPESA

El document es debatrà com a moció al Ple del 29 de setembre

Eva García, durant la presentació del decàleg
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Silvia Díaz | Montcada
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AFEcTATS PEr LES HIPOTEQuES

La família d’Elisa Díaz va passar 
en poques hores de desnonada a 
ocupa. Al tercer intent, l’1 de se·
tembre, una comissió judicial va 
poder desallotjar la parella –que té 
una filla de 6 anys– del seu domici·
li, al carrer Duc de Tetuan. Poques 
hores després, cap a les 15.30h, el 
matrimoni va tornar a l’habitatge 
–ara propietat de La Kutxa, entitat 
financera amb la qual la família té 
contret un deute proper als 300.000 
euros– obrint la porta amb un cop 
i col·locant el pany antic. “No te-
nim cap altra opció ni on anar 
i amb els nostres ingressos, 400 
euros al mes, no podem pagar 
un lloguer”, ha explicat Díaz. Ara, 
amb l’ocupació, la parella confia 
a guanyar temps i tornar a l’inici 
en el contenciós que manté amb 
l’entitat financera. 
De l’1 al 5 de setembre, la família 
es va allotjar a un hotel de Barberà, 
sufragat per l’Ajuntament. El dia del 
desnonament, Díaz es va entrevis·
tar amb l’alcaldessa, M. Elena Pé·
rez (PSC), i el regidor d’Habitatge, 

Jonathan Martín (PSC). Atès que 
abans de la reunió la família va 
assegurar sentir·se “abandona-
da” pel consistori, el govern local 
va emetre un comunicat afirmant 
que, des que va tenir coneixe·
ment de la seva problemàtica, li 
ha prestat tot el suport possible i 
li ha ofert diverses solucions per 
tal de poder accedir a un habitat·
ge de lloguer assequible.

Proposta d’ICV-EUiA. El grup mu·
nicipal ecosocialista ha fet un co·
municat en què denuncia “manca 
d’accions de l’equip PSC-CiU” 
i proposa declarar Montcada i 
Reixac “ciutat lliure de desno-
naments”. ICV·EUiA també cri·
tica que el govern hagi fet públic 
un escrit en nom de l’Ajuntament 
explicant les accions fetes en re·
ferència a aquest cas. 

Pilar Abián/Silvia Díaz | Montcada

una família viu com a ocupa al seu 
antic habitatge de Duc de Tetuan
L’1 de setembre, la parella, que té una filla de 6 anys, va ser desnonada del seu domicili  

El matrimoni va atendre la nombrosa premsa que va assistir al desnonament, l’1 de setembre
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Es lloga. Pis de 70 m2 al centre de Montcada i 
Reixac. Tres habitacions (2 dobles), moblat, tot exte-
rior, ascensor. 700 euros/mes. Tel. 696 504 295.
Se ofrece. Señora para hacer faenas de casa y 
limpiezas. Con referencias. Tel. 651 336 626.
En venda. Casa amb tres plantes indepen-
dents i un local a la planta baixa. Preu: 40 mi-
lions de pessetes. Pobla de l’Illet (Berguedà). 
Tel. 938 236 530.
oportunidad. Se busca persona responsable 

con compatibilidad con otra actividad, no son 
manualidades. Ramón tel. 625 596 754. email 
ramonsaludybelleza@gmail.com
oferta de trabajo. Multinacional americana, 
líder en el sector de nutrición, precisa personas 
para incorporación inmediata. No necesaria ex-
periencia. Interesados www.erickcontreras.es. 
oferta laboral. Se necesita chica joven, con 
experiencia, para trabajar en una rostisseria 
los domingos. Teléfono 935 728 552.

Vendo plaza de parquing. Para moto y co-
che, en la calle Leonor, cerca del Ayuntamien-
to. Interesados llamar al 932 762 875.
Se ofrece mujer para cuidar persones mayo-
res y/o niños pequeños, preferentemente en 
Can Sant Joan y en la zona centro. Precio a 
convenir. Teléfono 678 232 674 (M. Carmen). 
Es lloga local comercial. Al costat de 
l’església de Santa Engracia. Preu a convenir. 
625 569 938 (Esther).

anuncis gratuïts                                      Tel. 935 726 474

La tercera trobada de la Coor·
dinadora estatal contra la cre·
ma de residus a les cimenteres 
tindrà lloc del 7 al 9 d’octubre a 
Montcada i Reixac, a càrrec de la 
Plataforma Antiincineració de la 
localitat. Està previst que hi pren·
gui part al voltant de 40  perso·
nes vinculades a moviments eco·
logistes i a col·lectius contraris a 
la incineració d’arreu de l’Estat, 
que s’allotjaran a l’Hotel Ciutat 
de Montcada, on tindran lloc les 
conferències programades. 
“Hem d’unir forces per con-
trarestar el poder de les ci-
menteres, que agrupades en 
una patronal, la CEMA, han 
aconseguit avançar molt”, ha 
expressat el portaveu de la plata·
forma local, José Luis Conejero. 
Les ponències es faran el dia 8 
i arrencaran a les 9h amb la in·
tervenció d’un membre de cada 
entitat participant. Durant tota la 
jornada hi prendran part el co·
ordinador d’Ecologistes en Ac·

ció a València, Carlos Arribas; la 
científica i investigadora Carme 
Valls; l’advocat de la Plataforma 
Antiincineració de Montcada i 
Reixac, Albert Calduch; Mercè 
Girona, del CEPA; i Mariel Vie·
lla, de Global Alliance for Incine·
rations Alternatives (GAIA). “Els 
ponents són representants des-
tacats en el seu àmbit i estan 
en contra de la incineració”, ha 
manifestat Conejero. 

Programa. Les activitats de carrer 
en el marc de les jornades tin·
dran lloc a Can Sant Joan. Està 
previst organitzar un acte de 
caire reivindicatiu a la plaça del 
Bosc el mateix dia 8, a partir de 
les 19.30h, amb la participació 
de diverses entitats del municipi, 
com els Diables del barri. Diu·
menge l’organització ha progra·
mat una visita a Barcelona per 
als participants. L’organització és 
oberta a col·laboracions i sugge·
riments de la ciutadania que vul·
gui donar suport a les jornades.

Silvia Díaz | Can Sant Joan

MEDI AMBIENT

La Plataforma antiincineració local organitza del 7 al 9 d’octubre diverses conferències i actes públics

Montcada acollirà la tercera trobada 
estatal contra la crema de residusLa línia d’autobús 96, de TMB, 

ha ampliat el seu recorregut al 
seu pas per Mas Rampinyo. El 
servei s’ha perllongat pel carrer 
Joan Miró fins al passeig Sant 
Jordi, pujant per la carretera de 
Ripollet per tornar a enfilar el 
carrer Joan Miró. El canvi ha 
implicat l’ampliació del nombre 
de parades, algunes de les quals 
–les situades al passeig Sant Jor·
di– seran compartides amb la lí·
nia 155. La presidenta de l’Àrea 
Interna i regidora de Mobilitat, 
M. Carmen Porro (PSC), ha ma·
nifestat que “la intervenció es fa 
amb l’objectiu de facilitar a la 
ciutadania els desplaçaments”. 

Canvi positiu. El perllongament 
del 96 era una vella reivindica·
ció de la Federació d’Associa·
cions de Veïns de Montcada i 
Reixac (Favmir). En el seu nom, 
Alejandro Regorigo ha expres·
sat que els canvis “són molt po-
sitius perquè els veïns ara ho 
tindran més fàcil per anar al 
centre de salut o bé a comprar 
al supermercat d’El Punt”. Els 
nous horaris es poden consultar 
al web de TMB.

El bus 96 amplia 
el recorregut per 
Mas Rampinyo
Silvia Díaz | Redacció

Presentació de les jornades en una reunió d’entitats feta al Kursaal el 8 de setembre
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Tot i que inicialment va dir que no 
entraria a la comissió que promou 
l’Ajuntament perquè no havia estat 
informada de la seva creació, la 
direcció de Lafarge sí que formarà 
part del grup de treball per deba-
tre el futur de la cimentera en què 
també hi haurà representants de la 
Generalitat. Després d’una trobada 
amb l’alcaldessa, al mes de juliol, 

l’empresa va acceptar la proposta. 
D’altra banda, l’Ajuntament ha ins-
tat la cimentera a què s’ajusti a la 
normativa ja que un estudi encarre-
gat a la Diputació constata que, en 
dos dels punts de control acústic, 
aquesta supera el llindar permès. 
L’empresa, però, considera que el 
soroll no es pot atribuir exclusiva-
ment a la seva activitat | PA

Lafarge participarà a la comissió sobre el futur de la fàbrica
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La defensa del model lingüístic 
català a l’escola pública va centrar 
el discurs de l’alcaldessa, María 
Elena Pérez (PSC), que va presi·
dir l’acte institucional de la Diada 
Nacional de Catalunya, acompa·
nyada dels portaveus dels grups 
municipals: M. Carmen Porro 
(PSC), Joan Maresma (CiU), Jo·
sep M. González (ICV·EUiA) i 
Eva García (PPC). Van faltar a la 
cita la regidora d’Esquerra, Marta 
Aguilar –que mai no pren part a 
l’acte entenent que no té contingut 
reivindicatiu–, i Carmen Romero, 
de Ciutadans, qui considera que 
la celebració “se sustenta en una 
mentida històrica” .

Fals debat. En el seu discurs, l’al·
caldessa va remarcar que el model 
d’immersió lingüística “no suposa 
cap amenaça per a la salut del 
castellà, tal com alguns volen 
fer creure fora de Catalunya”. 

També es va referir a la limitació 
del sostre de dèficit aprovada pel 
Parlament: “Caldrà veure com 
afectarà el finançament de les 
administracions locals en un 
moment delicat”. La directora 
del Museu, Mercedes Durán, 
que va parlar en nom de la soci·
etat civil, va recordar la resistèn·
cia de Catalunya davant la inva·
sió de les tropes borbòniques al 
1714 i va reclamar la recuperació 
d’aquell esperit de lluita “per fer 
front al poder dels mercats i 
els grans grups financers que 
amenacen el futur del país”.  
En l’ofrena floral va participar 
una quarantena de partits po·
lítics i entitats, per a algunes 
de les quals va ser la primera 
vegada, com la Fundació Joan 
Capella i l’Associa ció d’Amics 
i Amigues de Kasbas. L’acte va 
cloure amb la interpretació  el 
Cant dels Segadors a càrrec del 
grup Musica’t.

11 DE SETEMBrE

Una quarantena d’entitats participa a l’ofrena floral 

Laura Grau | Montcada

L’alcaldessa defensa 
en el dicurs oficial el 
model lingüístic català
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Els portaveus i l’alcaldessa fent l’ofrena institucional. D’esquerra a dreta, García (PPC), Maresma (CiU), Pérez, Porro (PSC) i González (ICV-EUiA)
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CDC celebra la trentena pujada al 
Turó de Mòia per hissar la bandera

ANIvErSArI

‘La llengua és intocable’, va dir el conseller Felip Puig, convidat als actes de la Diada

La directora del Museu, Mercedes Durán, llegint l’escritL’Associació Amics de Kasbas va participar a l’ofrena floral de l’Onze de setembre

AcTES rEIvINDIcATIuS

Puig, saludant els assistents al dinar

La CAL i l’AjMIR rebutgen 
la sentència del TSJC
La Marxa de Torxes per la Independència recorre el c. Major

La Marxa de Torxes es va concentrar a la plaça de l’Església, on es van llegir els manifestos

La Coordinadora d’Associacions  
per la Llengua a Montcada 
(CAL) i l’Associació de Joves de 
Montcada i Reixac (AjMIR) van 
organitzar diferents actes a Mont·
cada per celebrar la Diada i alho·
ra mostrar el seu rebuig a la inter·
locutòria del Tribunal Superior 
de Justícia de Catalunya (TSJC) 
respecte a l’ús del castellà com a 
llengua vehicular a l’escola. 
El 10 de setembre, una quaran·
tena de persones va participar 
a la Marxa de Torxes per la In·
dependència, des de la plaça de 

l’Església fins al Casal Popular El 
Brot, durant la qual es va llegir el 
manifest unitari de les més de sei·
xanta marxes convocades a Ca·
talunya, a més d’un escrit de la 
periodista Patrícia Gabancho so·
bre llengua i identitat. El dia 11, 
el carrer Generalitat va acollir un 
altre actes, amb vermut popular i 
joc de bitlles catalanes. Membres 
de la CAL van llegir un manifest 
que qualifica de “greu error” la 
separació dels infants a l’escola 
per raó de llengua i defensa el 
model d’immersió lingüística que 
s’ha aplicat fins ara.

Laura Grau | Montcada

La pujada al Turó de Mòia que 
organitza cada any amb motiu de 
la Diada la secció local de Conver·
gència Democràtica de Catalunya 
(CDC) ha tingut aquest any un 
caire especial ja que s’ha arribat a 
la trentena edició. “Per a nosaltres 
aquest acte polític significa reno-
var el nostre testimoni de poble 
i catalanitat”, va dir el regidor de 
CiU Joan Maresma qui, en el seu 
discurs, va incidir en la necessitat 
de reclamar que la gent es mulli 
en defensa de la identitat catalana 
davant dels “atacs constants que 
rebem com a poble”, en referèn·
cia a qüestions com la sentència 
del Tribunal Constitucional o la 
reforma de la Constitució per li·
mitar el deute de les comunitats 
autònomes.

Llengua ‘intocable’. Aquest tam·
bé va ser el missatge del secretari 
general de la formació, Felip Puig 
–actual conseller d’Interior de la 
Generalitat– durant la seva visita a 
Montcada, el dia 11 al migdia per 
participar al dinar de germanor 

que CDC va organitzar a la pista 
coberta de l’escola Elvira Cuyàs de 
Mas Rampinyo. “La llengua no 
ens la tocaran perquè és el nervi 
central del nostre país i no estem 
disposats a fer cap pas enrera”. 
Respecte a la relació amb l’Estat 
espanyol, Puig ha manifestat que 
“després de trenta anys de tran-
sició, on s’ha intentat impulsar 
una tercera via que Espanya no 
accepta, s’obre la transició cap al 
dret a decidir”.

Militants i simpatitzants de CDC van fer-se una foto per commemorar la trentena ascensió

Laura Grau | Redacció
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neix Asdem, punt de trobada de les 
directives i empresàries del municipi

NOvA ENTITAT

El col·lectiu es presentarà públicament el proper 6 d’octubre, a les 18.30h, a l’auditori

 

> nous parquímetres de la zona blava
L’empresa concessionària del servei 
de zona blava, Opciones Viales, ha 
renovat els parquímetres i els nous 
incorporen millores de caire tecnolò-
gic, relacionades especialment amb 
l’augment de la seguretat i la gestió. 
Les màquines són compatibles amb 
els nous mitjans de pagament, com 
el sistema EMV | SD

> Adhesió a la Setmana de la Mobilitat Sostenible
L’Ajuntament s’ha adherit un any més a la Setmana de la Mobilitat Sostenible 
i Segura, una iniciativa impulsada al 2002 i que enguany que tindrà lloc 
del 22 al 29 de setembre, amb el lema ‘Estalvia benzina, regala aire net’. 
L’objectiu és promoure els valors i les actituds necessàries per a una nova 
cultura del transport, més segur i sostenible | SD
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D’esquerra a dreta, M. Dolors Calvo, Carolina Martel, M. Carmen Elena, Dolors Puig, Maria Piñeiro, Alejandra Martel i Estela Sánchez

Set directives i empresàries del mu·
nicipi integren la junta d’Asdem, 
una nova entitat que neix amb 
l’objectiu de donar suport a les 
professionals que ocupen càrrecs 
de responsabilitat a la seva em·
presa o tenen negoci propi. La 
iniciativa es va posar en marxa a 
principi d’any amb el suport de 

la Regidoria Dona i Igualtat i du·
rant aquests mesos el col·lectiu 
s’ha dedicat a fer els estatuts i a 
crear l’associació com a tal que es 
presentarà en societat el proper 6 
d’octubre (18.30h, Auditori).

Consell Municipal de Dones. L’ens 
farà el dia 21 (Casa de la Vila, 19h) 
la primera reunió del nou exerci·

ci. L’Oficina d’Atenció a la Dona 
(OAD), per la seva banda, ha obert 
les inscripcions per a un nou curs 
d’informàtica que es farà en dos 
torns: a la Casa de la Vila els di·
marts i dijous de 9.30 a 11.30h, o 
a l’Espai Kursaal, els dilluns i dime·
cres, de 16 a 18h. Les inscripcions 
es poden fer trucant al 935 651 122 
o al correu oficinadona@montcada.org.

Pilar Abián | Redacció

El departament municipal de 
Promoció Econòmica organit·
za el segon esmorzar amb em·
presaris del polígon industrial 
de la Ferreria, que tindrà lloc el 
23 de setembre, de 9 a 10.30h, 
al Centre de Serveis de la zona 
(avinguda de la Ferreria, 86). 
L’acte forma part del projecte 
per millorar la competitivitat 
del polígon iniciat al 2010. De 
fet, un dels temes del debat serà 
valorar el resultat de les accions 
dutes a terme des de l’any pas·
sat fins a l’actualitat. També 
s’aprofitarà per posar en comú 
noves propostes d’actuació i col·
laboració. L’acte comptarà amb 
la presència de l’alcaldessa, M. 
Elena Pérez (PSC), i el regidor 
de Promoció Econòmica, Joan 
Carles Paredes (CiU). 

Inscripció. L’assistència és gratuïta 
però les places són limitades. Cal 
fer la inscripció al departament 
organitzador (Alt de Sant Pere, 
73, a Mas Rampinyo), per correu 
electrònic, promocioeconomica@
montcada.org o bé trucant al telè·
fon 935 648 505.

Segon esmorzar 
empresarial 
sobre el futur 
de la Ferreria
Silvia Díaz | Redacció

> La plataforma ‘Los lunes al sol’ torna al carrer
La plataforma social ‘Los lunes al sol’ va reprendre el 5 de setembre les con-
concentracions setmanals cada dilluns davant les portes d’Aismalibar, a les 
10h, que fa tres anys que duu a terme. “Mantenim que, per acabar amb 
l’atur, el que cal és regenerar el teixit productiu”, ha manifestat el president 
del col·lectiu, José Antonio Grillo | SD
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TErrA NOSTrA

La plaça del Poble de Terra Nostra 
s’ha ampliat amb la incorporació 
dels més de 900 m2 que uneixen el 
carrer Alzina amb el parc infantil i 
on s’han adequat quatre pistes de 
petanca. En el discurs inaugural, el 
3 de setembre, el president de Po·
lítica Territorial i Urbanisme, Juan 
Parra (PSC), va destacar “el bon 
treball fet pels serveis tècnics del 
consistori” i la col·laboració entre 
l’Ajuntament i l’AV en el disseny 
de la plaça. L’alcaldessa, M. Elena 
Pérez (PSC), es va comprometre 
a fer accions al barri tot recordant 
algunes recents com ara la urbanit·
zació del carrer Alzina i l’asfaltat. 
També va afegir que la Generali·
tat ha accedit a què la N·150 si·
gui considerada via urbana. “La 
resposta a aquesta reivindicació 
permetrà millorar els accessos a 
Terra Nostra”, va dir l’edil. 

Queixes. L’AV va aprofitar l’acte 
inaugural per expressar el seu 
“descontentament” quant a de·

ficiències que presenta el barri i 
que ha reclamat reiteradament al 
consistori. La portaveu, Montse 
Sánchez, es va referir a la viabili·
tat i va reclamar el canvi de sentit 
del carrer Pirineus i la instal·lació 
de miralls a les cantonades així 
com el tancament de l’espai de 
jocs infantils per evitar l’entrada 
de gossos. “Són demandes que 

no impliquen una gran inversió 
i que cal fer”, va dir. 
Parra, per la seva banda, va respon·
dre que el carrer Alzina continuarà 
obert al trànsit i que, per tant, no 
caldrà canviar el sentit de Pirineus 
com proposa l’AV. Respecte la 
resta de millores sol·licitades per 
l’entitat veïnal va dir que es faran 
progressivament.

Pilar Abián | Terra Nostra

L’ampliació de l’espai, en més de 900 m2, es va estrenar el 3 de setembre coincidint amb l’inici de la festa del barri

La plaça del Poble de Terra Nostra s’ha dotat de més espai de lleure amb una zona de pas que la connecta amb el carrer Alzina

La unitat de la Policia de Proxi·
mitat ja cobreix la totalitat de la 
zona urbana del municipi gràcies 
a la incorporació d’un nou agent i 
a l’ampliació del districte del cen·
tre fins a la Font Pudenta i Terra 
Nostra. En total, el servei compta 
ara amb 6 agents i un caporal re·
partits entre tres districtes: Can 
Cuiàs, Can Sant Joan i la Ribera; 
Montcada Centre, Font Pudenta i 
Terra Nostra, i Pla d’en Coll, Mas 
Rampinyo i Mas Duran. De cadas·
cun dels sectors s’encarreguen dos 
policies que tenen com a missió fer 
d’interlocutors amb el teixit social, 
captar les seves necessitats i pro·
blemàtiques, informar la població 
i actuar contra l’incivisme. 
En opinió de la presidenta de 
l’Àrea Interna, M. Carmen Porro 
(PSC), des de l’entrada en funcio·
nament del servei, al 2009 “la Poli-
cia de Proximitat ha contribuït a 
augmentar la seguretat i a millo-
rar la convivència”. La Policia de 
Proximitat disposa d’una adreça 
de correu electrònic pproximitat@
montcada.org, així com d’un te·
lèfon, el 618 305 377.

Pilar Abian | Redacció

La plaça del poble incorpora quatre 
pistes de petanca i zones d’estada

Ampliació del 
territori a cobrir 
per la policia 
de proximitat

Parra, Pérez i Sánchez, durant la inauguració
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La formació és més important que 
mai per trobar una feina davant l’ac·
tual context de crisi, on escassegen 
les oportunitats. Bé ho saben els par·
ticipants del Suma’t, un projecte im·
pulsat per Promoció Econòmica de 
l’Ajuntament que pretén que joves 
d’entre 18 i 24 anys obtinguin el títol 
d’ESO i es posin en contacte amb el 
món laboral. A hores d’ara, set de la 
quarantena de participants tenen un 
contracte de pràctiques en empreses 
locals. Per tal que més joves se’n pu·
guin beneficiar, el departament està 
mantenint contactes amb més fir·
mes. L’1 d’octubre acaba el termini 
perquè les empreses s’hi afegeixin, ja 
que el programa clou al març i els 
alumnes han de fer un mínim de sis 
mesos de pràctiques. 

“És molt important la implicació 
del teixit empresarial perquè els 
joves tinguin una oportunitat”, ha 
expressat el regidor de Promoció 
Econòmica, Joan Carles Paredes 
(CiU). El Departament d’Empresa 
i Ocupació de la Generalitat paga 
el salari mínim interprofessional –si 
l’empresa col·laboradora vol pagar 

més a l’alumne, ho assumeix pel seu 
compte–, i les firmes han de tramitar 
el cobrament de la subvenció. Tot i 
que cada jove té les seves pròpies cir·
cumstàncies, el perfil general és de 
persona amb tendència a l’abando·
nament dels estudis, que viu en un 
entorn familiar o social complicat i 
té poca formació perquè va deixar 
massa aviat l’educació obligatòria. 

En primera persona. L’Eva León, 
veïna de Can Sant Joan de 18 anys, 
va abandonar l’institut fa dos, quan 
es va quedar embarassada i va tenir 
el seu fill. En el moment de buscar 
treball es va adonar que no hi ha res 
per a una persona sense formació. 
A través del Suma’t, la jove ha acon·
seguit un contracte fins al desem·
bre com a auxiliar administrativa 
i d’atenció al client –la branca que 
ha triat de les quatre que ofereix el 
Suma’t, conjuntament amb operari 
de magatzem, monitors en el lleure 
i cuina– al Gremi d’Hostaleria del 
Vallès Occidental, on treballa en ho·
rari de matí. “Ajudo en les tasques 
d’administració; em tracten molt 
bé i és una bona oportunitat per a 
gent que vam deixar d’estudiar”, 
ha explicat l’Eva. El seu cap, Enric 
Gené, creu  que “les pràctiques 
són una bona manera de formar 
el jovent”. 
En José Manuel López, de 23 anys, 
formarà part de l’equip de logística 
d’Standard Hidràulica (La Ferreria) 
fins a mitjan de novembre, quan 

acaba el seu contracte. “Als 16 anys 
vaig començar a treballar perquè 
necessitàvem diners a casa”, ex·
plica. És el primer cop que la firma 
participa en un programa similar. 
El responsable del magatzem i tu·
tor, Luis Eduardo López, valora 
positivament l’experiència: “Tinc 
un germà de la mateixa edat que 
el José Manuel i m’agradaria 
que, si ho necessités, li donessin 
aquesta oportunitat”. L’Eva i el 
José Manuel continuen a la tarda la 
seva formació teòrica, ja que amb·
dós volen treure’s l’ESO.

Societat
laveu.cat/societat

noVA TEMpoRADA
Montcada Ràdio (104.6 FM)
incorpora noves propostes en 
la programació 2011-2012

pàg. 16pàg. 16

PrOMOcIÓ EcONÒMIcA

Silvia Díaz | La Ferreria

El Suma’t dóna una nova oportunitat a joves 
que van abandonar els estudis massa aviat

El perfil més comú de 
participant al programa 
és el del jove que va 
deixar l’escola per 
motius familiars

RACÓ DE pARES
La Biblioteca Elisenda inaugura 
un nou espai per a les famílies 
sobre informació infantil

L’estudiant Eva León (esquerra) analitza amb la seva tutora de pràctiques, Eva Bautista, el contingut de factures d’associats al Gremi

L’ajuntament manté converses perquè més empreses s’afegeixin al projecte, abans de la data límit, fixada l’1 d’octubre

El jove José Manuel López prepara comandes al magatzem d’Standard Hidráulica
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Els canvis que ha introduït la 
Generalitat en la concessió de la 
Pirmi –una prestació que reben 
les persones que s’han quedat 
sense subsidi d’atur i no disposen 
d’ingressos–, podrien fer aug·
mentar el nombre de sol·licitants 
d’ajuda econòmica a la Regidoria 
de Serveis Socials. De moment, 
segons ha constatat la responsa·
ble del departament, M. Carmen 
González (CiU), l’Ajuntament no·
més té coneixement del cas de 12 
veïns dels 177 que tenen la Pirmi 
activa que no van cobrar a l’agost 
la mensualitat. A banda, hi ha 51 
noves sol·licituds d’aquesta pres·
tació que ha tramitat l’Ajuntament 
i que estan pendents de resolució.

Decisió polèmica. La Generali·
tat va decidir el mes passat no 
ingressar els diners pel banc per 
obligar als beneficiaris de la Pirmi 
a cobrar en mà i certificar si real·
ment eren a Catalunya –condició 
obligatòria per rebre l’ajut– amb 
l’objectiu de detectar possibles 
casos de frau. “Entenc que està 
bé fer un control, però potser 
el moment no ha estat l’idoni”, 
opina González, tot afegint que la 
mesura ha perjudicat veïns que 
tenien motius de pes per no ser 
al seu domicili i així ho han po·
gut demostrar fent la reclamació 
corres ponent. 
No obstant això, la regidora con·

sidera que actualment cal una re·
visió a fons d’aquesta prestació ja 
que, en molts casos, no compleix 
amb l’objectiu pel qual es va crear. 
“La Pirmi té com a finalitat la 
reinserció laboral i no ha de 
ser una paga de continuïtat de 
l’atur, com passa ara; donada 
la conjuntura, potser cal crear 
altres tipus d’ajuts”, opina l’edil. 

Futur immediat. Atès que la si·
tuació econòmica no millora, la 
responsable del departament creu 
que el fet que la Pirmi sigui a par·
tir d’ara incompatible amb l’ajuda 
familiar i que no pugui superar 
el salari mínim interprofessional 
(640 euros) farà augmentar el 

nombre de peticions d’ajut a Ser·
veis Socials per assumir despeses 
bàsiques. “Moltes famílies su-
maven les dues prestacions i ara 
hauran de subsistir amb menys 
diners”, assenyala González. 
L’edil reconeix que el seu depar·
tament no disposa de prou recur·
sos per fer front a una demanda 
creixent i que l’única opció és 
repartir els ajuts entre més gent. 
Així s’ha fet a l’hora de pagar les 
beques de llibres i sortides escolars 
que atorga el consistori. El Consell 
Comarcal, per la seva banda, ha es·
tat rigurós a l’hora de concedir les 
beques de menjador i això ha fet 
que famílies que l’any passat en van 
tenir ara s’hagin quedat sense.

Pilar Abián | Redacció

PrESTAcIONS

La Regidoria constata una pujada en la petició de beques escolars respecte el curs passat

La reforma de la pirmi pot fer pujar 
el nombre d’usuaris a Serveis Socials

Els projectes de dues entitats mont·
cadenques, Adimir i l’Associació 
Catalana de la Síndrome de Rett, 
han estat seleccionats per l’Obra 
Social d’Unnim per rebre part de 
les subvencions que la caixa atorga 
a col·lectius socials, culturals o am·
bientals de Catalunya i la resta de 
l’Estat espanyol. Adimir, que treba·
lla en l’àmbit dels discapacitats psí·
quics i sensorials, rebrà 20.000 eu·
ros per subvencionar el programa 
“A l’escola tots aprenem... de for·
mes diferents” destinat a promou·
re l’escola inclusiva. Síndrome de 
Rett –que l’any passat ja va rebre 
un altre ajut d’Unnim– obtindrà 
15.000 euros per al projecte “Cui·
dar avui i gaudir demà”, adreçat a 
cuidadors i familiars d’afectats per 
aquesta malaltia | PA

Síndrome de
Rett i Adimir 
reben l’ajut 
d’unnim

 
L’Ajuntament i el Departament de 
Benestar Social i Família van signar 
a final de juliol el protocol del 2011 
en matèria de serveis socials. El 
consistori rebrà enguany 822.439 
euros, pràcticament la mateixa 
aportació econòmica que l’exercici 
anterior. “És una bona notícia que 
no ens hagin retallat el pressupost 
tenint en compte la conjuntura 
econòmica”, ha indicat la regido-
ra de Serveis Socials, M. Carmen 
González (CiU) –a la dreta de la 
imatge, signant el protocol en re-
presentació del consistori–, qui ha 
remarcat que, a causa de la crisi, 
les necessitats del seu departament 
s’han vist incrementades. 

L’acord inclou diversos serveis 
com l’atenció domiciliària a pe-
sones dependents, la intervenció 
socioeducativa per a la infància, el 
suport a les famílies vulnerables, 

l’acollida i la integració a persones 
nouvingudes. L’aportació del govern 
català suposa un 60% del pressu-
post municipal destinat a les neces-
sitats de serveis socials | SA
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Creu Roja oferta 
diversos cursos 
de formació

L’assemblea de Creu Roja de Ri·
pollet, Cerdanyola i Montcada i 
Reixac ha obert el termini d’ins·
cripció de la formació que ofereix 
en el darrer trimestre de l’any. En 
l’àmbit de l’atenció a les persones, 
l’ong proposa cursos d’habilitats 
socials, resolució de conflictes i 
directors del lleure. Sobre sanitat, 
l’entitat ha programat atenció sa·
nitària immediata (nivell I i II), so·
corrisme aquàtic i desfibril·lador 
extern automàtic. Els interessats a 
participar a algun dels cursos i co·
nèixer els horaris i els preus han 
de contactar amb Creu Roja de 
manera presencial (Av. de la Creu 
Roja, 25·29, Cerdanyola), per te·
lèfon (936 916 161) o a través del 
correu electrònic Informacio.cerda-
nyola@creuroja.org | SD

nova temporada 
del cau El Turó
L’Agrupació Escolta El Turó farà 
les inscripcions per a la nova tem·
porada els dies 19, 21, 27 i 29 
de setembre, de 17.30 a 19.30h, 
a l’Abi. Les activitats s’adrecen a 
infants i joves entre 6 i 17 anys i 
tenen lloc els dissabtes, de 16.30 
a 18.30h. Durant l’any també es 
fan algunes excursions d’un dia 
sencer i una sortida de cap de 
setmana cada trimestre. La quo·
ta anual serà de 50 euros per al 
material i l’assegurança. Les ex·
cursions i les colònies s’hauran 
d’abonar a part  | SD

L’Ajuntament rep 822.000 euros del conveni marc amb la Generalitat
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Fins al 23 de setembre hi ha temps 
per fer la inscripció als cursos i ta
llers de la nova temporada de la 
Xarxa d’Equipaments, a excep
ció de les propostes que ofereix 
el Casal de la Mina, que tanca el 
termini el dia 16. Dansa tribal, 
gimnàstica de manteniment, ball 
entretingut i manualitats per a 
la gent gran són les novetats del 
programa del Centre Cívic Can 
Cuiàs, que ofereix un ampli ven
tall d’activitats. A l’Alzina de Ter
ra Nostra s’han ampliat els tallers 
relacionats amb la informàtica. 
El centre ha variat les dates de les 
setmanes monogràfiques i fins a 
final d’any es farà la relaciona
da amb les teràpies alternatives, 
amb una sessió de resoteràpia el 
25 de novembre.
El Centre Cívic La Ribera incor
pora més formació sobre noves 
tecnologies i manté les propostes 
de la darrera temporada. Del 3 al 
7 d’octubre l’equipament oferirà 
activitats per enfortir les relacions 
de la gent gran amb els joves, 

amb sessions de petanca, de con
tacontes i sortides per caminar. A 
la Casa de la Vila, la Xarxa pro
posa cursos d’informàtica bàsica 
i inicial, d’iniciació a la creació i 
l’edició de vídeo, a la navegació i 
el correu electrònic i a la comp
tabilitat.
Les persones interessades a 
conèixer totes les propostes de 
la Xarxa poden consultar el web 
equipamentsmir.cat o bé l’espai 
que té a la xarxa Facebook.

Silvia Díaz | Redacció

La Xarxa d’Equipaments tanca el 
dia 23 les inscripcions als cursos

PARTICIPACIÓ CIUTADANA

El contingut de la programació prevista es pot consultar al web equipamentsmir.cat
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 Tallers de sabó natural

La Xarxa d’Equipaments farà tres 
tallers d’elaboració tradicional de 
sabó, a través de l’oli domèstic, 
que ofereix el Consorci per a la 
Gestió de Residus del Vallès Occi-
dental. Les sessions, gratuïtes però 
amb inscripció prèvia, tindran lloc 
els dies 27, 28 i 29 de setembre 
(18h) a la Casa de la Vila i als 
centres cívics de Can Cuias i de la 
Ribera, repectivament | sd

Les puntes de coixí són una activitat consolidada al Centre Cívic l’Alzina

> Classes per aprendre balls de Festa Major
L’AV Terra Nostra organitza una temporada més les classes de balls de Fes-
ta Major que es tornaran a fer al Gran Casino del barri, un cop remodelat. 
Enguany s’oferten tres nivells amb quatre línies consolidades. La previsió de 
l’organització, atenent a l’exit assolit fins ara, és que hi participin 80 parelles, 
encara que el nombre es podria ampliar fins al centenar. El preu per parella i 
trimestre és de 60 euros i les classes, que començaran el dia 20, es fan dimarts 
i dijous, de 20.30 a 21.30h. Els interessats es poden informar qualsevol dia de 
curs al mateix Casino o bé al Centre Cívic l’Alzina. A partir d’octubre, l’últim di-
vendres de cada mes es farà una sessió de “Ball d’entrenament conduit” amb 
accés lliure, serà els dies 28 d’octubre i 25 de novembre | PA

> Curs de punt de creu gratuït a Montcada Nova 
L’AV Montcada Nova–Pla d’en Coll posa en marxa aquest mes cursos gratuïts 
de punt de creu per a totes les edats i per a tots els nivells, coordinats per una 
professora amb més de 50 anys d’experiència en aquest tipus de costura. Les 
classes començaran el dia 28 i s’impartiran tots els dimecres, de 17 a 19h, fins 
al mes de juny. Per a més informació, els interessats es poden adreçar al local 
de l’AV al carrer Carrerada, 16, baixos, els dimecres i dijous de 17 a 19h | LR

> Celebració del Dia de Montcada a Águilas
La banda montcadenca L’Espingari –a la imatge– va oferir un recital 
d’havaneres el 28 d’agost a Águilas, amb motiu de la celebració del Dia de 
Montcada a la ciutat murciana, agermanada amb el municipi. L’acte el va 
organitzar el Centro Aguileño de Montcada i Reixac i va incloure un rom 
cremat. El president de l’entitat local, José María Hernández, va oferir uns 
parlaments abans del concert | sd
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El programa arrenca l’1 d’octubre amb una caminada popular

Tot un mes d’activitats 
dedicades a la gent gran

Els dos casals de la ciutat –la 
Mina i el de Montcada i Reixac– i 
la Regidoria de Participació Ciu
tadana celebraran al llarg del mes 
d’octubre un ampli programa 
d’activitats dedicades a la gent 
gran. El 30 de setembre, coin
cidint amb el Dia Internacional 
d’aquest col·lectiu, hi haurà una 
caminada popular pels carrers del 
municipi que començarà a les 17h 
a la plaça de l’Església i acabarà 
en aquest mateix espai (18.30h), 
amb la lectura d’un manifest. 
El dia 5, el Casal de Montcada 
Nova, situat la parc Salvador Allen
de, acollirà la festa d’homenatge 
a l’usuari de més edat d’aquest 
equipament, organitzada per 

l’associació de Gent Gran (16h).  
Amb motiu del Dia Internacional 
de la Salut Mental, el 10 d’octubre 
al Casal de la Mina (17h) hi haurà 
una xerrada sobre l’alzèimer. El 
dia 17, l’equipament del Parc de 
les Aigües organitza partides si
multànies d’escacs, amb el suport 
de la Unió d’Escacs Montcada.

Festa gran. Els organitzadors de 
les activitats estan ultimant els 
detalls de la festa de la gent gran, 
que tindrà lloc al pavelló Miquel 
Poblet a final d’octubre. El pro
grama commemoratiu està pre
vist que finalitzi amb una xerra
da sobre prevenció de caigudes i 
accidents, a càrrec de l’agrupació 
local de Creu Roja.

Silvia Díaz | Redacció

> Taller de creació de pàgines web per a entitats
La Regidoria de Participació Ciutadana ha impulsat un nou curs per fer possi-
ble que les entitats tinguin més presència al portal municipal entitats.montca-
da.cat. La novetat del curs és que les sessions estan dividides en mòduls i les 
entitats que ja tenen pàgina en funcionament, es poden inscriure només en 
aquells mòduls que els interessi. Les associacions que encara no tenen web 
han de fer el curs sencer. El taller es farà entre finals de setembre i octubre i les 
inscripcions es poden fer trucant al 935 726 474 | LR
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Promoció Econòmica i Comerç 
organitzen un curs adreçat als co·
merciants, per donar·los informa·
ció, idees, estratègies i novetats per 
fer la millor campanya de Nadal 
possible. Les sessions tindran lloc 
del 28 de setembre al 2 de novem·
bre, els dilluns, dimecres i dijous, 
de 14.45 a 16.30h, a la Casa de la 
Vila. La inscripció és gratuïta però 
s’ha de reservar plaça, contactant 
amb els departaments, al telèfon 
935 648 505 o bé a l’adreça pro·
mocioeconomica@montcada.org. 
El temari del curs inclou la prepa·
ració i el llançament de productes i 
serveis de temporada, l’estudi de la 
competència i els tipus de promo·
cions, entre d’altres.
D’altra banda, 22 de setembre tin·
drà lloc una conferència a la Casa 
de la Vila sobre crear i tenir cura 
de la imatge, de 14.45 a 16.45h. 
Els dies 27 i 28, l’Ajuntament i el 
Centre Metal·lúrgic ofereixen un 
taller de tècniques de venda, de 9 a 
13h i de 15.30 a 19h a l’Hotel Ciu·
tat de Montcada.

Silvia Díaz | Redacció

cOMErÇ

Les classes les organitzen Promoció Econòmica i comerç del 28 de setembre al 2 de novembre

El curs vol aportar noves idees per millorar les vendes durant la campanya de Nadal

nou curs sobre idees i estratègies 
per fer la millor campanya de nadal
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Participació Ciutadana i Montca·
da Comunicació han convocat el 
primer assaig del lip·dub promo·
cional de ciutat el 18 de setem·
bre (11h) a la plaça de l’Església. 
Es tracta d’una primera presa de 
contacte amb l’audiovisual, per co·
mençar a distribuir els participants 
i veure com encaixen els recorre·
guts amb la cançó Múerdeme, de 
La Pegatina, que es farà servir en 
el reportatge. No cal que assisteixi 
el miler d’inscrits, només un repre·
sentant de cada grup | SD

primer assaig 
del lip-dub 
de ciutat

El torero montcadenc Serafín 
Marín trepitjarà per últim cop la 
plaça de toros de la Monumental 
el 25 de setembre, en el marc de 
les festes de la Mercè. A partir 
de l’1 de gener de 2012 entra en 
vigor la prohibició de les curses 
a Catalunya, aprovada pel Par·
lament l’estiu del 2010. Marín 
s’ha recuperat de la banyada a 
la cuixa esquerra que va sofrir 
el 8 d’agost passat a la localitat 
d’Íscar, a Valladolid | SD

Serafín Marín 
s’acomiada de 
la Monumental

 L’MCC edita una revista amb informació comercial
Montcada Centre Comerç (MCC) 
ha editat una revista adreçada als 
comerços, per tal que “els esta-
bliments associats tinguin infor-
mació actualitzada de les nostres 
accions”, ha explicat el president 
de l’associació, Manuel Moreno. El 

número 0 de la publicació ha vist la 
llum aquest setembre i la intenció 
de l’MCC és publicar la revista de 
forma mensual, amb una tirada de 
3.000 exemplars. L’entitat també 
ha posat en marxa el web www.
montcadacentre.com | SD

Andròmines 
proposa tallers 
d’informàtica 
en família
Silvia Díaz | Redacció

L’associació Andròmines impar·
tirà tallers de noves tecnologies 
de la informació i la comunicació 
a l’institut La Ferreria, en el marc 
d’un projecte de l’entitat, iniciat fa 
tres anys, que pretén que els pares 
i mares puguin fer un millor segui·
ment de l’aprenentatge dels seus 
fills, així com potenciar la relació 
familiar. La formació constarà de 
27 hores, repartides en 14 sessions 
d’una hora i mitja (una classe per 
setmana), més altres tres destina·
des als fills. El 22 de setembre, An·
dròmines ha convocat una reunió 
informativa a l’institut, a les 18h.

Objectius i programa. El tema·
ri inclou la familiarització amb 
l’ordinador, la navegació per Inter·
net i les habilitats comunicatives. 
El públic objectiu del programa 
són tots els pares i mares que sa·
ben poc d’informàtica i presenten 
risc d’exclusió tecnològica. Amb 
aquesta iniciativa, Andròmines va 
guanyar el primer  premi Acció 
Educadora, al 2009, convocat per 
l’Ajuntament en el marc del Projec·
te Educatiu de Ciutat (PEC).



16 Setembre 2011Societat

Montcada Ràdio (104.6 FM i www.
montcadaradio.com) inicia oficial·
ment la temporada 2011·2012 el 
19 de setembre, amb l’inici de la 
programació especialitzada que du 
a terme, en la franja de 19.30h fins 
a la mitjanit, una quarantena de 
col·laboradors, dels quals el coor·
dinador d’emissions, MarioAzañe·
do, ha destacat que “són una peça 
fonamental en la graella; un cop 
mes, mostrem el nostre agraï-
ment per la seva feina”.
Una de les novetats és l’espai ‘Serà 
història’ (dilluns, de 21.30 a 22h), 
amb entrevistes, actualitat, música 
i reportatges. ‘Caminantes’, produït 
per COM Ràdio, parlarà sobre ca·
talans que tenen llaços sentimentals 
amb l’Amèrica Llatina (dimarts, de 
20.30 a 21h). Els dijous, de 20 a 
21h, hi haurà ‘Infilmtrats’, amb in·
formació sobre les estrenes i la car·
tellera cinematrogràfiques.
L’emissora manté propostes con·
solidades com els programes Get 
Back, Aqualung, Onda Joven i 
Veus de Dona. La graella de pro·

grames especialitzats la integrarà 
una vintena de produccions que·
completarà els espais informatius, 
que s’emeten cada hora, a dos 
quarts, i a les 13 i les 19h.

Rècord de visites al web. Durant el 
segon trimestre de l’any, el portal 
d’informació www.laveu.cat va re·
gistrar dades històriques des de la 
seva posada en marxa, al 2008. Al 
mes de maig –data de les eleccions 

municipals– el web va rebre 33.486 
visites, 11.271 usuaris únics i es van 
consultar prop d’un milió de pàgi·
nes, amb una mitjana de 1.000 vi·
sites diàries, amb un augment d’un 
40% respecte a l’any anterior. 
Pel que fa als apartats més con·
sultats, es manté la tendència dels 
dar rers mesos. Els vídeos centren 
el 36% de les consultes i la secció 
més vista és la d’esports, amb un 
24% de les visites.

MONTcADA cOMuNIcAcIÓ

Silvia Díaz | Montcada

La nova programació de la ràdio es 
posarà en marxa el 19 de setembre
L’emissora municipal incorpora nous magazines en la franja de col·laboradors La nova secció pretén ser un espai de consulta sobre els infants

El pediatra Carlos gonzález 
inaugura el Racó de pares

BIBLIOTEcA ELISENDA

Alejandro Mesa conduirà una temporada més ‘Sueños orgiásticos’, els dimecres, de 22 a 23h
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La Biblioteca Elisenda de Montca·
da (Pla d’en Coll) posa en marxa 
una nova secció a la Sala infantil: 
el Racó de pares i mares, un espai 
destinat als adults on es pot consul·
tar un conjunt de llibres, revistes i 
audiovisuals de temes relacionats 
amb els món dels infants, des de 
l’embaràs fins a la primera adoles·
cència. La nova secció neix amb 
l’objectiu d’ajudar els pares i fami·
liars en la tasca de tenir cura, edu·
car i entendre els petits de la casa. 
Per inaugurar l’espai, la Biblioteca 
ha convidat un expert en la ma·

tèria, el pediatra Carlos González, 
president de l’Associació Catalana 
Pro Alletament i autor de Mi niño 
no me come, Omple’m de petons o Un re-
galo para toda la vida, entre d’altres. 
González oferirà una conferència 
sobre com n’és d’important esti·
mar als nostres fills i demostrar·
los l’afecte que sentim per ells. La 
trobada serà el 20 de setembre 
(18h), a la sala polivalent de la Bi·
blioteca. Per assistir·hi només cal 
confirmar l’assistència trucant al 
telèfon 934 925 959 o enviant un 
correu electrònic a b.montcada.
em@diba.cat.

Laura Grau | Redacció

Carlos González és conseguit en el món educatiu pels seus llibres sobre la cura dels infants
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Agenda
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XXXI pedalada popular
Recorregut pels carrers de la ciutat 
Organitza: 
AV Montcada Nova-Pla d’en Coll

2 d’octubre, 11h
punt de sortida: pavelló Miquel poblet

22  de seteMbre, 14.45h
sala institucional de la casa de la vila

16 l divendres
Hora del conte. ‘Contes amb gustet de 
xocolata’, a càrrec de la Cia. Fes-t’ho com 
vulguis. Hora: 18h. Lloc: Biblioteca Elisen-
da de Montcada.

Col·loqui. Amb la model Carolina Atues-
ta. Hora: 19.30h. Lloc: Antigues Escoles 
de Mas Rampinyo. Organitza: Afotmir 
(Fotomontcada).

Inauguració. De la Festa Major de Can 
Cuiàs amb una cercavila pels carrers del 
barri. Hora: 18h. 

18 l diumenge
Sortida. Caminada popular Vila de 
Montcada. Lloc: 8h. Lloc: Plaça Lluís 
Companys. Organitzac: CEAV.

Presentació. De la Xarxa d’Intercanvi de 
Can Cuiàs (Xic) . Hora: 11h. Lloc: Da-
vant del Centre Cívic Can Cuiàs.

20 l dimarts
Xerrada. ‘Per què els fills ens demanen 
atenció constant’, a càrrec del pediatra 
Carlos González. Hora: 18h. Lloc: Biblio-
teca Elisenda de Montcada.

21 l dimecres
Xerrada. “Una veu encara viva, Joan 
Maragall i la poesia popular’, a càrrec 
de Tònia Passola. Hora: 20h. Lloc: Bi-
blioteca Elisenda de Montcada.

Reunió. Del plenari del Consell de Do-
nes. Hora: 19h. Lloc: Casa de la Vila.

22 l dijous
Xerrada. ‘La importància de crear i cuidar la 
imatge del negoci’, a càrrec d’Abel Cifuen-
tes. Hora: 14.45h. Lloc: Casa de la Vila. 

23 l divendres
Hora del conte. ‘De bruixes i monstres’, 
a càrrec d’Aurora Rincón. Hora: 18h. 
Lloc: Biblioteca de Can Sant Joan.

25 l diumenge
Visita. A la Montcada medieval, en el marc 
de les Jornades Europees de Patrimoni. 
Hora: 10h. Lloc: Museu Municipal. 

Festa. ‘Fira’t a Gallecs’, amb tallers de con-
serves i tastets de productes de la terra. 
Hora: 10h. Lloc: P. de l’Església de Gallecs.

30 l divendres
Poesia. Cercavila poètica i recital ‘A cau 

d’orella’, dins del cicle Poeticae. Hora: 

20h. Punt de sortida: c. Àngel Guimera.

1 l dissabte
Marató. De lectura poètica. Hora: 19h. 

Lloc: Auditori Municipal (cicle Poeticae).

2 l diumenge
Bicicletada. 31a Pedalada Popular. Hora: 

11h. Lloc: Davant del pavelló Miquel Po-

blet. Organitza. AV Montcada Nova-Pla 

d’en Coll.        

Teatre. ‘Sensualitats’, amb Mercè Sam-

pietro i Eduard Iniesta. Hora: 19h. Lloc: 

Auditori Municipal. Preu: 8 euros

7 l divendres
Teatre. ‘El jardí de les malícies’, de la 

Cia. Teatre al Detall. Hora: 22h. Lloc: 

Auditori Municipal. Preu: 8 euros.

ajuntament 935 726 474

ambulàncies 061

atenció ciutadana 010

Sanitat Respon 902 111 444

Mossos d’Esquadra 088-112

Policia Local 092

Policia Nacional 935 642 450

Taxis 936 917 600
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rivas, c. conca,10
Duran, av. terra nostra, 37
J.recasens, av.catalunya, 65
Guix, c. major, 25
Miró, c. orquidea, 8
J.relat, c. major, 89
Pardo, c. masia, 2
vila Nieto, països catalans, 51
J.vila, pg. Jaume i, 26

16 17 18

23 24 2520 21 2219

526

recasens V.nieto V.nieto

guix recasens recasensDuran J.Vila pardorivas 

pardorivas Duran J.VilaJ.relat

28 3029
guix guix

1 2

                               setembre/octubre

Xerrada: la importància de 
cuidar la imatge del negoci
A càrrec d’Abel Cifuentes, responsable 
de formació d’Acoimatge

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge:10 a 14h

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Exposició sobre 
el 25è aniversari 
d’El Cim

Fins al 16 d’octubre

sala 
principal

EXpoSICIÓ
‘petits animalets’
d’isidre Humet
Fins al 16 d’octubre 
sala sebastià Heredia

V.nieto

3
relat

4
rivas

5
Duran

6
J.Vila

7
pardo

8
pardo

9

Teatre

‘SEnSuALITATS’
amb Mercè Sampietro i Eduard Iniesta
2 d’octubre, 19h
Preu: 8 euros

Exposició

‘pARLEM DE MAgRAnES, 
DE gATS, DE CoLoMS, 
DE TERRA...’
De Dolors Molina
Fins al 16 d’octubre

TEATRE
‘sagarra dit per rosa m. sardà’
23 d’octubre,19 h
sala Joan Dalmau

27
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Falta de motivación
Soy la madre de una adolescente de 
17 años. Esto no es una carta de agra-
decimiento, más bien todo lo contra-
rio. Quiero desagradecer a los profe-
sores del instituto Montserrat Miró el 
poco interés profesional mostrado en 
conseguir que mi hija demostrara su 
valía en algo. Quiero desagradecer su 
falta de apoyo en ayudarme a mí como 
madre a encontrar una salida al fraca-
so escolar de mi hija (¿y de ellos?). L.,  
17 años, repetidora de 2º y 3º de ESO, 
hará un Ciclo Medio (CM) de algo que 
realmente le gusta, pero no gracias a la 
fantástica orientación que ha recibido 
por  parte de los profesores del centro 
(a quien corresponda que se sienta 
aludido), sino al tesón de su madre, 
la ayuda de su hermana y al esfuerzo, 
pequeño pero efectivo, que mi hija ha 
hecho. El curso 2011-2012, L. no irá 
a las Escolas Pías de Granollers a ha-
cer un PQPI de Administrativo, la úni-
ca salida por la que profesores, jefe 
de estudios y director eran capaces de 
apostar, apostar no, ayudar a hacer los 
trámites, sino que hará un Ciclo Me-
dio que sí le interesa. 
Yo sola he buscado alternativas y me 
he movido para que L. estudie algo que 
le interese. Mi hija aprobó la prueba de 
acceso a CM con la ayuda de su madre 
y hermana. Lo hizo sin seguir el curso 
formativo de preparación que se impar-
tía en el instituto La Ferreria, porque 
ustedes no me informaron de ello. Su 
obsesión eran los PQPI. Es el camino 
más fácil para los que no estudian (o 
no interesa tener en el centro). Si un 
alumno es buen estudiante, todo va so-
bre ruedas pero no gracias a ustedes, 
algún mérito tendrá el alumno ¿no? 
Pero si no lo es, todo el fracaso es de él 
¿verdad? Señores profesores, háganse 
esta pregunta: ¿Hacemos como edu-
cadores todo lo que está en nuestras 
manos para motivar o implicar a estos 
chavales? Yo pienso que no. Quiero dar 

las gracias a Roser por creer en mi hija 
y animarla a creer en sí misma.

isabel M. robles
 Montcada Nova 

volem una disculpa
El 10 de setembre la CAL i l’AjMIR 
vam organitzar una Marxa de Torxes 
per la Independència amb motiu de la 
Diada Nacional de Catalunya a Mont-
cada. Aquest acte reivindicatiu, que 
ja fa uns quants anys que se celebra, 
es fa simultàniament a nombrosos 
municipis de la geografia catalana de 
manera totalment pacífica. Doncs bé, 
Carmen Romero, regidora de Ciuta-
dans, ha comparat les marxes de torxes 
amb les marxes nazis mitjançant un 
vídeo al seu Facebook. En conseqüèn-
cia, està dient que totes les persones 
que hi vam participar som seguidores 
d’aquesta ideologia. Esperem que la 
comparació sigui fruit de la ignorància 
del que el nacionalsocialisme va supo-
sar. Per tant, recomanem a la senyora 
Romero que s’informi bé de les atro-
citats i monstruositats que van come-
tre els nazis i, després, ens demani 
disculpes públicament. No deixarem 
aquesta agressió sense resposta. 
Les persones que vam participar en 
la marxa creiem en la llibertat per da-
munt de tot. La llibertat dels pobles i 
de les persones de poder decidir el seu 
futur de manera democràtica. Malau-
radament, els catalans sabem molt bé 
què és pertànyer a una cultura que ha 
estat perseguida i, per això, la CAL i 
l’AjMIR treballem dia a dia perquè no 
torni a passar, ni a nosaltres ni a cap 
altre poble del món. Els nazis, precisa-
ment, representen tot allò contra el que 
lluitem: l’odi, el racisme, la xenofòbia i 
la privació dels drets humans. 
Senyora Romero, nosaltres defensem 
pacíficament una opció ideològica, 
la independència de Catalunya, tan 
lícita com qualsevol altra. Tan sols de-
manem poder decidir el nostre futur 

com a poble i no sentir que la nostra 
cultura i la nostra llengua viuen ame-
naçades constantment per persones a 
qui, per algun motiu, no els agrada que 
tinguem una manera de ser pròpia. 
Després del seu comentari al Facebook 
no podem pensar altra cosa que vostè 
és una d’aquestes persones que prefe-
riria que el català només es parlés en la 
intimitat i que la Generalitat només fos 
un apunt als llibres d’història. Sembla 
que el seu partit, al contrari que nosal-
tres, treballa perquè algun dia hi hagi 
una nació menys al món, la catalana.

l.b.c
cal i aJMir

en defensa de Joan costa
En referencia al artículo ‘Quan els 
mossens eren progres’ de la sección 
El Retrovisor de La Veu, quiero hacer 
las siguientes apreciaciones. Mosén 
Castellví  dedicó parte de su aposto-
lado a la creación de la nueva Iglesia, 
trabajo que no fue poco, pero el único 
acto que se puede calificar de ‘progre’ 
fue conseguir que todo el pueblo co-
laborara de forma desinteresada en 
los festejos de la entronización de la 
Mare de Déu del Turó. En cuanto al 
vicario Ramón Català, su acto más 
‘progre’, fue circular con su Vespa por 
el municipio, revolucionar el elemen-
to femenino parroquial y realizar algún 
que otro acto cultural (no los que se 
indican en el artículo y la fotografia).
Joan Costa fue el que verdaderamente 
realizó la labor ‘progre’, si realmen-
te ‘progre’ se considera el intentar 
cambiar el signo cultural implantado 
por el régimen franquista y la Iglesia 
‘carca’ de aquella época, enfrentán-
dose en algunos casos a dichos esta-
mentos. Consiguió la colaboración del 
grupo Tertulia, de las entidades de-
portivas y culturales que existían (Abi, 
La Unió…) y, sobre todo, de jóvenes 
que intentaban escapar del oscuran-
tismo de aquellos tiempos. Durante su 

estancia como vicario se organizaron 
diversas Semanas de la Juventud, fes-
tivales benéficos, la actuación de Els 
Joglars (con la presencia de la policía 
política), conferencias en el centro par-
roquial (en una de ella la Guardia Civil 
nos hizo salir como se dice con el DNI 
en la boca), una marcha de relevos 
para bajar el fuego de la Hornacina de 
Montserrat a Montcada con motivo de 
la entronización de la virgen y la crea-
ción del grupo de escoltas, entre otras 
acciones. Lo importante fue la impron-
ta cultural que dejó en la juventud de 
aquella época. Por todo ello creo que 
hay que reivindicar la figura de Joan 
Costa y no ponerla al mismo nivel que 
religiosos como Castellví i Català.

Joan espona
Montcada 

tots iguals davant la llei?
Voldria saber si els Mossos d´Esquadra 
tenen dret a aparcar a la voravia men-
tre la resta de ciutadans no podem 
fer-ho. Ja m’ha passat vàries vegades 
que els he vist aparcar a la voravia del 
meu carrer, però avui he tingut el de-
tall d’anotar la seva matrícula, la PM 
2096. Fa aproximadament dos mesos 
em van posar una multa, amb raó, 
per deixar el cotxe 10 minuts mal 
aparcat per pujar la compra a casa 
meva… Jo no veig la diferència entre 
això i aparcar a dos metres d’on tenia 
el meu per anar relaxadament a fer el 
cafè a la cafeteria de la cantonada… 
Em sembla que aquí tots som iguals 
davant la llei… o no?

carolina Martínez
Mas Duran

Fe d’errates
En la secció del Retrovisor de La Veu 387 (pà-
gina 25), es fa referència als mossens Joaquim 
Castellví i Ramon Català com a organitzadors 
de la Setmana de la Joventut. En realitat va 
ser el mossèn Joan Costa l’impulsor d’aquesta 
iniciativa i de l’obertura de l’Església a la so-
cietat civil. Castellví i Català van dur a terme 
reformes de caire pastoral.

la bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 7 d’octubre

el clic

Abocadors a entorns naturals

Parlo en nom de diverses entitats de Montcada que 
volen denunciar les agressions que pateixen els nos-
tres entorns naturals i que han estat comunicades 
a les institucions competents, tant a l’Ajuntament 
com a l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) sense 
que s’hagin fet intervencions al respecte. Imatges 
com aquesta, recollida al Turó, les faig arribar a di-
ferents destinataris amb l’objectiu de promoure una 
xarxa d’entitats en defensa del medi ambient i dedi-
cada en especial als entorns naturals de Montcada. 
El nostre propòsit no és denúnciar ningú, però sí vo-
lem informar d’aquestes agressions a nostre medi 
natural i crear sensibilitat entre la població.
A. M. A.
Montcada

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Curs negre
Si al setembre del 2010 co-
mençava el curs de la ‘Setmana 
Blanca’ un any després el color 
que predomina en el món de 
l’educació és el negre. Això, si 
més no, és el que pensa majo-
ritàriament la comunitat educa-
tiva en veure com les retallades 
pressupostàries han rebaixat la 
dotació dels recursos en gene-
ral. Amb un pressupost inferior, 
més alumnes i el mateix perso-
nal –o fins i tot menys, per la 
reducció de la figura de la vetlla-
dora que atén nens amb neces-
sitats educatives especials–, les 
direccions i els docents tenen el 
difícil repte de mantenir el ni-
vell de qualitat que fins ara ha 
tingut l’escola pública. Però en 
el fons tothom sap que això serà 
impossible. 
L’eliminació de la sisena hora 
–que ja havia esdevingut curri-
cular i que torna a marcar dife-
rències entre l’escola pública i 
la concertada–, el fre a la cons-
trucció de nous equipaments 
o l’anunci de la rebaixa de les 
aportacions a les escoles bres-
sol municipals són un cop dur 
per a la comunitat educativa, en 
general, i per a la de Montcada 
i Reixac, en particular. L’ajorna-
ment de la construcció del nou 
institut Montserrat Miró, malgrat 
que l’actual està obsolet segons 
informes de la mateixa Generali-
tat, és una clara mostra de com 
ens afecten les retallades. 
Invertir en educació és clau per 
al desenvolupament i el creixe-
ment de qualsevol país. Amb 
menys recursos, com afrontar 
l’elevada taxa de fracàs escolar? 
Com millorar els resultats acadè-
mics respecte als països d’Euro-
pa que es fixen com a referents? 
Com formar bons professionals? 
O potser tot això només quedarà 
reservat per a una elit?

Al carrer Progrés, a la vorera que dóna a la riera i just davant de l’INS 
La Ferreria hi ha des de fa mesos un sot de grans dimensions senya-
litzat amb un con de la Policia Local. A qui correspon reclamar que es 
repari la vorera abans que algú prengui mal? Junta AMPA La Ferreria. 
Teresa Belmonte. AMPA INS La Ferreria

Aquest forat, situat a la vorera davant de l’institut de La Ferreria, el va re-
alitzar l’empresa Aigües Ter-Llobregat (ATLL), encarregada de les obres 
de substitució de la xarxa d’abastament d’aigua que s’estan efectuant a 
la llera del riu Ripoll, per tal de substituir la xarxa de Montcada i Reixac, 
Ripollet, Cerdanyola, Barberà i Sant Cugat. ATLL ha d’instal·lar propera-
ment un airejador en aquest punt. L’Ajuntament ja ha notificat a l’em-
presa aquesta incidència perquè es pugui solucionar ràpidament  

| Juan Parra, president de l’Àrea de Política Territorial (PSC)
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

Des dels inicis democràtics de la commemoració de la resis-
tència de Barcelona al 1714 i el record pels patriotes caiguts 
que moriren defensant les llibertats catalanes, la Diada Nacio-
nal de Catalunya ha anat assolint un caràcter reivindicatiu amb 
un contingut que supera l’àmbit estrictament cultural o històric.
Per això, l’11 de setembre també es recorda per la conseqüent 
abolició de les institucions i llibertats civils catalanes.
Les recents decisions del Govern de la Generalitat pel que fa a 
la despesa pública de la nostra comunitat autònoma dins els 
àmbits de salut i educació també les podem considerar una 
pèrdua del drets consolidats per la nostra ciutadania. Evident-
ment no és del tot comparable, però els nostres serveis sanitaris 
patiran i molt, amb la conseqüent repercussió en la salut dels 
i les catalanes. Podem entendre que es revisin protocols per 
fer que siguin econòmicament més sostenibles, que s’aprofitin 
recursos per no malbaratar el temps i els coneixements dels 
excel·lents professionals, però no és de rebut la supressió, sen-
se més, de serveis necessaris.
Una nació amb un nivell d’educació adient pot innovar, investi-
gar, participar i aprendre. Si volem que Catalunya tingui un futur 
pròsper, social i econòmicament parlant, no ens podem perme-
tre retallar els recursos que fan això possible. Estem molt per 
sota de la inversió que fan altres països europeus en formació, 
i encara ens plantegem retallar-la? Quines oportunitats s’esta-
bleixen amb aquestes mesures pels que ara estan estudiant? 
Els hi podrem garantir que la formació els donarà prou eines per 
assolir els objectius personals?…. i els nostres com a país?
Per això reivindiquem uns serveis educatius i sanitaris adients a 
les nostres esperances.

M. carmen porro, 
portaveu del PSC

Joan Maresma, portaveu de CiU

eva García, portaveu del PPC

Josep M. González, portaveu d’ICV-EUiA

carmen romero, portaveu de C’s Marta aguilar, portaveu d’ERC

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als portaveus municipals, cada grup disposa d’aquest espai mensual per referir-se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. 
Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confron-
tació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Què hem de reinvidicar aquesta Diada?

El model educatiu català, el conegut com el model d’immersió 
lingüística, té quasi trenta anys de vida. En diferents moda-
litats, amb plans d’ensenyament diversos, amb governs de 
signe polític ben diferent, aquest model ha conviscut durant 
molts anys amb plena normalitat.
Certament ha estat qüestionat per minories polítiques a Cata-
lunya, legítimes, però els tribunals ordinaris i el Constitucional 
han validat en diverses ocasions la seva aplicació.
Durant aquests dies de bombardeig contra el català, hi ha ha-
gut una profusió de declaracions. La reacció a favor del català 
ha estat molt unitària i ha recorregut l’espina dorsal del país, 
des d’entitats i sindicats, fins a la immensa majoria de partits 
polítics.
També dels líders de Convergència, encapçalats pel mateix 
president, que han deixat molt clar que no permetrem que es 
toqui la immersió lingüística. Des de Convergència ho hem dit 
per activa i per passiva: amb l’idioma no s’hi juga.
A casa nostra, a l’Ajuntament, és una prioritat pel proper man-
dat municipal l’enfortiment del català com a llengua vehicu-
lar mitjançant el Consorci de Normalització Lingüística amb 
la Generalitat on, en els darrers anys, milers de ciutadans i 
ciutadanes de Montcada i Reixac han après o han reforçat els 
seus coneixements del català. 
Tant en l’educació com en la cultura, és la nostra línia vermella 
que mai deixarem que es traspassi.

La línia roja
Tant el Govern de la Generalitat de CiU, amb el suport del PP, 
com el Govern de l’Estat del PSC-PSOE, també amb el suport 
del PP, continuen anunciant retallades. La sortida de la crisi 
no arriba però les retallades no paren, a les ja conegudes: no 
a l’Hospital Ernest Lluch, reducció del serveis de Pediatria i 
Ginecologia, tancament del servei nocturn d’Urgències, no al 
nou IES Montserrat Miró, eliminació de la 6a hora, etc. s’han 
sumat de noves: reduccions de les subvencions a l’escoles 
bressols, reduccions en el professorat de primària i secundà-
ria, modificació dels requisits a les rendes mínimes d’inserció, 
etc. Fins i tot  han reformat la Constitució per assegurar el 
pagament del deute als mercats. En lloc de preocupar-se en 
millorar l’atenció a la ciutadania, els nostres polítics s’han pre-
ocupat per no perjudicar els mercats.
Si els polítics volen ostentar la veritable representació de la 
ciutadania, han de comptar amb la seva participació. No po-
den aprofitar les vacances per imposar una reforma constitu-
cional, que no és demanada per la ciutadania, amb una tra-
mitació d’urgència de poc més d’una setmana,  sense cercar 
l’acord del conjunt de les forces polítiques i impedint que la 
ciutadania pugui manifestar la seva opinió. 
Mentrestant, el nostre Govern Municipal PSC-CIU s’ha anat 
de vacances i ha deixat fer. Moltes paraules però cap acció. 
Quan ja fa quatre mesos de les eleccions, encara desconei-
xem quins són els projectes del govern per als propers anys i 
com minimitzarem l’efecte de les retallades. No podem deixar 
que altres facin per nosaltres, no podem callar perquè són del 
mateix partit, hem de defensar els interessos de Montcada i 
de la seva ciutadania.

Les retallades continuen

Los catalanes merecemos una escuela que ofrezca a nuestros 
jóvenes una educación trilingüe que les prepare para un mun-
do cada vez más competitivo. Ante esta obviedad, los políticos 
de CiU y del PSC que durante muchos años han pretendido 
crear una raza única, los catalanohablantes, excluyendo así a 
una gran parte de catalanes, se empeñan en incumplir la ley 
y desobedecer a la justicia. El TSJC ha hablado alto y claro: el 
castellano debe ser también lengua vehicular en Catalunya. 
Lo que tiene que hacer el gobierno de la Generalitat es de-
jar de valorar la sentencia, acatarla y cumplirla. Tenemos la 
oportunidad de ofrecer a los jóvenes una educación más libre, 
más rica y más plural. El catalán debe seguir siendo lengua 
vehicular en la escuela pública, pero también el castellano, y 
apostar por una tercera lengua, el inglés. Una educación trilin-
güe es una garantía de libertad, una garantía de los derechos 
de los padres y de los hijos, una garantía de mayor calidad y 
de mejor futuro. Los nacionalistas han querido utilizar siempre 
la lengua como una herramienta de construcción nacional y 
la lengua es patrimonio y riqueza cultural e histórica de una 
Catalunya plural. El Partido Popular defendemos el catalán 
como lengua propia, pero sin imposiciones. Porque aunque 
a muchos les moleste, soy catalana y ésta es mi casa. Y tan 
catalán es ser nacionalista, como ser antinacionalista. Cuando 
oigo a dirigentes socialistas también de Montcada y claramen-
te castellanohablantes, renegando de sus propios orígenes 
llamando a la única defensa del catalán, no puedo más que 
echarme las manos a la cabeza y horrorizarme al pensar en 
qué manos estamos.
España y Catalunya, castellano y catalán: qué problema hay?

España y Catalunya, castellano y catalán
Estos días hemos visto como diputados y senadores hacían pú-
blico su patrimonio personal a través de las webs tanto del Con-
greso de los Diputados como del Senado de nuestro país.
Nuestra formación política en los próximos días, a pesar que la 
ley  (art. 75.7 de la Ley 7/1985, de Bases del Régimen Local) 
exige que las declaraciones de los concejales y concejalas se ins-
criban en el registro de bienes e intereses y sean de carácter pú-
blico, presentaremos una moción para que el registro de bienes 
e intereses, se cuelgue en la web del Ayuntamiento.
Ciutadans (C´s) considera prioritario que la población recupere 
la confianza claramente perdida en la clase política y por ello 
creemos que ésta es una medida de transparencia que estamos 
convencidos que los ciudadanos recibirán de buen agrado.
Esperamos que todos los grupos políticos que forman nuestro 
Ayuntamiento accedan a nuestra propuesta y entiendan que la 
credibilidad de la clase política se encuentra en juego. 
Por otro lado, y relacionado con el tema anterior, desde Ciutadans 
estamos expectantes por ver el recorte prometido por el gobierno 
municipal, sobre el descenso de los salarios que perciben tanto 
ellos como los cargos de confianza. Otro punto que creemos in-
teresante para recuperar la credibilidad de nuestros vecinos en 
nuestro municipio.
Aprovechamos esta nota para informar a todos nuestros veci-
nos de Montcada que nuestra agrupación política, se encuentra 
en un proceso de crecimiento por lo que creemos necesario la 
creación de una ejecutiva. Esta ejecutiva, que presentaremos 
en breve, la formará un grupo de vecinos con un perfil social y 
asociativo muy integrado en nuestro municipio, tan necesario en 
estos momentos de desconcierto y ambigüedad social.

Las cuentas claras
No tinc cap dubte que a Catalunya gaudim d’un dels millors 
serveis sanitaris públics d’Europa. Que comptem amb hos-
pitals de renom mundial, com és el cas del Vall d’Hebron, 
que destaca per ser capdavanter en recerca biomèdica per a 
càncers, o per disposar d’una de les millors unitats de cremats 
o de neonatologia del món. Aquest hospital, un gran com-
plex mèdic on hi treballen científics de prestigi en el camp de 
la medecina i de la farmacèutica, que compta amb metges 
de renom en diversos àmbits, és l’hospital que Montcada i 
Reixac té de referència. Però aquests dies he copsat de ma-
nera directa part de l’abast de les retallades sanitàries que 
s’estan duent a terme i com el servei cap al ciutadà comen-
ça a ressentir-se’n notablement a tots els nivells i en tots els 
àmbits. Ara els protocols d’actuació als hospitals prioritzen la 
reducció de la despesa econòmica per sobre de paràmetres 
vinculats directament amb qüestions de sanitat; des del més 
bàsic, com poden ser la garantia de disponibilitat del material 
essencial per a la quotidianitat, fins a qüestions més comple-
xes, com pot ser la durada adequada de les estàncies hospi-
talàries –que amb les retallades, per exemple, han comportat 
que els metges atorguin a contracor l’alta mèdica a pacients 
que surten d’operacions complexes, com ara l’extirpació d’un 
càncer, l’endemà mateix o només dos dies després de l’ope-
ració, provocant que el pacient hagi de marxar cap a casa 
quan encara ha de dur un delicat sistema extern de drenatge 
sanguini.Tenim encara un bon servei públic de sanitat, del 
qual ens podem sentir orgullosos. Cal lluitar per preservar-lo, 
evitant que les retallades comportin una pèrdua de qualitat i 
una privatització d’aquests serveis.

Cal preservar la sanitat pública
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unA TARDoR DE FoTogRAFIA 
L’Afotmir posa en marxa una nova edició 
del Fotomontcada amb mostres i tallers

pàg. 24

‘unA hISTòRIA pARTICuLAR’
Marta Cardona publica la segona 
novel·la que transcorre a Reixac 

POETIcAE

Les actrius Mercè Sampietro i Rosa Maria 
Sardà, plats forts de la nova programació 
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L’obra que protagonitza Rosa M.Sardà recull poemes, articles periodístics i teatre de Segarra i compta amb les actrius Rosa Vila i Mercè Pons

La programació d’espectacles de 
la nova temporada arrenca amb 
la segona edició del cicle de poe·
sia Poeticae, que enguany porta 
a Montcada dues de les millors 
actrius de l’escena catalana i es·
tatal: Mercè Sampietro, que ac·
tuarà el 2 d’octubre a l’Auditori 
Municipal amb el recital poètic 
‘Sensualitats’, i Rosa M. Sardà, 
que repassarà l’obra de Josep M. 
de Segarra, amb la participació 
de les actrius Rosa Vila i Mercè 
Pons, el 23 d’octubre al Kursaal. 
Les entrades per a l’obra ‘Segar·
ra dit per Rosa M. Sardà’ es po·
saran a la venda a l’Auditori i al 
Kursaal a partir del 20 de setem·
bre. Les del recital de Sampie·
tro només es podran adquirir a 
l’Auditori també a partir del 20. 
El preu de cada espectacle és de 
8 euros. 

Novetats. Membres de diferents 
grups de teatre amateur prota·
gonitzaran el 30 de setembre 
una cercavila poètica per carrers 
del municipi dedicats a poetes. 
La comitiva, que comptarà amb 
acompanyament musical, sortirà 
del carrer Àngel Guimerà, a Mas 
Rampinyo (20h), passarà per les 
places Salvador Espriu i Joan 
Fuster, l’àgora de la Biblioteca 
Elisenda, el parc Salvador Allen·
de, el passatge Jacint Verdaguer, 
el carrer Santiago Rusiñol i clou·

rà a la plaça Joanot Martorell 
(21.30h), on hi haurà lectura de 
poemes ‘a cau d’orella’ a càrrec 
de rapsodes que oferiran ‘po·
emes a la carta’. L’altra novetat 
és un espectacle de poesia eròti·
ca d’època titulat ‘El jardí de les 
malícies’, de la companyia Teatre 
al Detall, que es podrà veure a 
l’Auditori el 7 d’octubre (22h). 
L’obra s’ambienta en un cabaret 
parisenc dels anys vint on una 
desinhibida parella repassa els 
versos més atrevits des de l’Edat 
Mitjana fins al segle XIX. El Po·
eticae arrenca oficial ment el 21 
de setembre amb una xerrada 
sobre Joan Maragall a càrrec de 
Tònia Passola, a la Biblioteca 
Elisenda (20h).

La segona edició del cicle presenta com a novetats una cercavila poètica pels carrers i un espectacle de poesia eròtica d’època

Laura Grau | Redacció

L’actriu Mercè Sampietro, en un assaig de l’obra ‘Sensualitats, amb el músic Eduard Iniesta 

Un dels actes més participatius  
de la primera edició del Poeticae 
va ser la Marató de Lectura Po-
ètica que es va fer a l’Auditori. 
Enguany la mecànica serà la 
mateixa. Els interessats s’hauran 
d’inscriure fins al 30 de setem-
bre a l’Auditori, presencialment 
o per telèfon o també mitjançant 
el correu auditori@montcada.
org. Els poemes poden ser de 
creació pròpia o de qualsevol 
autor, i en qualsevol llengua. 
Cada persona podrà llegir un 
màxim de dos poemes. En fina-
litzar la Marató, la dramaturga 
i directora montcadenca Maria 

Canga presentarà una parti-
cular performance a partir de 
llibre Rèquiem,  de la poetessa 
russa Anna Akhmàtova, amb la 
interpretació de Josep M. Her-
nández. D’altra banda, a partir 
del 19 de setembre tothom qui 
demani en préstec un llibre de 
poe sia a les Biblioteques, ob-
tindrà una invitació vàlida per a 
l’obra ‘El jardí de les malícies’ o 
‘Cavallet de cartró’ (16 d’octu-
bre). En el marc del Poeticae, 
també s’ha organitzat un certa-
men de poesia per a nens, les 
bases del qual es poden consul-
tar a les Biblioteques | LG

Oberta la inscripció a la Marató de lectura poètica
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un món de coloms, gats i magranes
ExPOSIcIÓ

Tocar el baix i la bateria 
són les noves propostes
Les inscripcions romandran obertes fins al 28 de setembre

curSOS DE cuLTurA

Un curs per aprendre a tocar el 
baix elèctric i un altre de bateria 
són les novetats de l’oferta de 
cursos i tallers que la Regidoria 
de Cultura proposa per al curs 
2011·2012. El ventall de cursos 
és ampli i va destinat a tots els 
públics. En l’àrea d’expressió 
corporal, s’ofereix ioga adaptat 
a la vida quotidia na, danses ori·
entals i tai·txí –aquests cursos 
compten amb la col·laboració de 
l’Institut Municipal d’Esports i 
Lleure (IME). En l’àrea d’arts 
plàstiques i visuals, l’oferta in·
clou pintura, fotografia i talla i 
escultura. En l’àrea d’expressió 
musical, a més de les novetats, 
també hi ha piano clàssic i mo·
dern, música i moviment, gui·
tarra flamenca i elèctrica, rock, 
cant i interpretació. 

Inscripcions. En l’àmbit del tea·
tre, s’ha programat un curs 
d’ini cia ció i un d’interpretació 
–només adreçat als alumnes 

que hagin fet l’inicial. Les ins·
cripcions es poden formalitzar 
fins al 28 de setembre a la Casa 
de la Vila i a l’‘Espai Cultural 
Kursaal. Els preus oscil·len en·
tre els 50 i els  90 euros trimes·
trals. Hi ha descomptes per als 
jubilats i les persones en atur i 
quotes mixtes per als alumnes 
que es matriculin a més d’una 
activitat.

Laura Grau | Redacció

En primer terme, un dels coloms de Dolors Molina, que apareix flanquejada per Rivas i Moly

Gran enamorada de la natu·
ra, les seves criatures i els seus 
fruits, l’artista Dolors Molina 
ret homenatge a algunes de les 
seves icones preferides –les ma·
granes, els gats i els coloms– en 
una exposició de pintura, cerà·
mica i altres tècniques, que es 
podrà veure a l’Auditori fins al 
16 d’octubre. “Des de sempre 
he representat animalons i 
elements de la natura, que 

són part fonamental del meu 
món sentimental”, va explicar 
l’autora durant l’acte d’inaugu·
ració fet el 8 de setembre amb 
la presència de la presidenta de 
l’Àrea Social, Ana Rivas (PSC), 
i el regidor de Cultura i Patri·
moni, Daniel Moly (CiU). 

Trajectòria. Rivas va fer referèn·
cia a la vinculació de Molina 
amb Montcada amb motiu de 
l’amistat que va mantenir du·

rant molts anys amb el pintor 
Joan Capella. Els dos autors 
juntament amb Dolors Rumí, 
Montserrat Faura i Alfredo Laz 
van crear el col·lectiu Experi·
ència 5 x 5 a final dels setanta, 
fent diverses exposicions  a Es·
panya i diverses ciutats europe·
es. Els darrers anys s’ha dedi·
cat a la docència al Taller d’Art 
Municipal Manolo Hugué de 
la seva ciutat natal, Caldes de 
Montbui.

Laura Grau | Montcada
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Dolors Molina recrea elements de la natura mitjançant diferents tècniques i materials

EScOLA D’ArT LA TAcA

Maese pérez: ‘Vull transmetre 
als meus alumnes l’amor per l’art’

Montcada compta des de prin·
cipi de setembre amb una nova 
oferta per apropar·se al món de 
l’art: L’Escola d’Art La Taca, 
“un somni fet realitat” en pa·
raules del seu fundador, el pin·
tor Maese Pérez, que després 
de 20 anys fent classes per a 
l’Ajuntament, inicia una nova 
etapa com a director i profes·
sor de la seva pròpia acadè·
mia. “Sobretot el que vull és 
transmetre als meus alumnes 
l’amor per l’art, ja sigui en la 
pràctica o simplement en la 
contemplació”, va explicar Pé·
rez que planteja l’escola com un 
espai d’experimentació artísti·
ca adreçat tant a persones que 
volen iniciar·se en l’art, com a 
aquelles que desitgen aprofun·
dir i desenvolupar el seu estil.

Referent artístic. “Amb el temps 
m’agradaria que l’escola es 
convertís en un espai de refe-
rència artística al municipi”, 

va afegir. L’oferta de l’escola, 
ubicada al carrer Guadiana, 
13, comprèn des de tallers per 
a nens d’entre 18 i 36 mesos 
fins a cursos de dibuix i pintura 
per a adults i arts decoratives, 
amb propostes novedoses com 
monogràfics d’art i tallers per 
al públic infantil els matins de 
dissabte. El catàleg dels cursos, 

amb preus que oscil·len entre 
els 24 i els 36 euros mensuals,  
es pot consultar al web de 
l’escola www.art-lataca.es. Les 
inscripcions s’allargaran fins a 
final de setembre. La inaugura·
ció oficial  va tenir lloc l’1 de se·
tembre amb l’assistència de més 
d’un centenar d’amics, alumnes 
i exalumnes de l’artista. 

Maese Pérez, saludant amics i coneguts que van assistir a l’acte d’inauguració de l’escola
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El pintor posa en marxa la seva pròpia acadèmia on impartirà cursos per a nens i adults

Un alumne de l’àrea musical tocant el baix
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Laura Grau | Montcada
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FESTA MAJOr DE TErrA NOSTrA

La festa del fanalet se celebra enmig 
d’estrictes normes de seguretat

L’enduriment de la normativa 
de seguretat a les estacions de 
tren derivat de l’accident de 
Castelldefels, en què 12 joves 
van morir atropellats l’estiu 
passat, ha obligat l’AV de Terra 
Nostra a elaborar un pla d’emer·
gència per poder dur a terme la 
festa del fanalet, un dels actes 
emblemàtics del programa fes·
tiu del barri celebrat del 8 a l’11 
de setembre. “Ens ha donat 
molta feina complir tots els 
requisits, però tenim clar que 
aquesta tradició no es pot per-
dre”, ha afirmat la secretària de 
l’AV, Montse Sánchez, qui s’ha 
mostrat satisfeta de la resposta 
veïnal, especialment a propostes 
noves com el festival d’skate i es·
ports d’inèrcia fet a Ca n’Oller.

Homenatge. La X Trobada de 
Puntaires, feta el dia 11, va 
homenatjar amb un minut de 
silenci Alba Ollero, professora 
de punta de coixí del Centre 
Cívic l’Alzina, que va morir el 
9 de setembre.
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L’aV destaca la bona coordinació amb Renfe i el civisme dels prop de mil assistents

Laura Grau | Terra Nostra

L’AV de Carretera Vella ha valorat de forma satisfactòria el desenvolupa-
ment de les activitats programades a la seva festa anual que va tenir lloc 
els dies 2, 3 i 4 de setembre. Segons el president de l’entitat, Adolfo de 
Dios, “tenint en compte els mitjans i recursos amb què hem comptat, 
creiem que la festa ha anat força bé i que ens anem superant any rere 
any”. De Dios només lamenta que dos dels actes programat, la Nit Jove 
de divendres –substituïda per una sessió de punxadiscos a càrrec d’El 
Brot– i la discomòbil de dissabte, s’haguessin d’anul·lar per problemes 
d’organització. La paella popular i el ball de nit van ser els actes més 
participatius del programa, que va dedicar una atenció especial als més 
petits, amb una festa de l’escuma (a la imatge), jocs i  inflables | LG

> nova edició de les Jornades de patrimoni
Amb motiu de les Jornades Europees de Patrimoni –promogudes per la 
Federació de Municipis i el Museu d’Història de Catalunya el Museu Mu-
nicipal organitza el 25 de setembre un itinerari per la Montcada medieval. 
L’activitat començarà a les 10h a l’equipament municipal, ubicat a la Casa 
de la Vila. Aquest serà el punt de partida d’un recorregut on els participants 
podran descobrir tots els vestigis de fa més de mil anys que es conserven 
a la ciutat. Les inscripcions es poden tramitar fins el dia 23 de setembre 
al Museu Municipal, de dilluns a divendres de 10h a 14 h o bé enviant un 
correu electrònic a museumunicipal@montcada.org | LR

> Carretera Vella gaudeix de la seva festa anual

> El SLC obre matrícules per als nous cursos
El Servei Local de Català (SLC) obre la matrícula per a la nova temporada 
de cursos de català per a adults. Els antics alumnes podran formalitzar la 
inscripció els dies 19 i 20 de setembre de 10 a 13h i de 16.30 a 19.30h a 
la seu de l’organisme (c. Domènec Fins, 15, 4a planta). La resta de perso-
nes interessades s’hauran de matricular els dies 21 i 22 de setembre a la 
mateixa franja horària | LG

FESTA MAJOr DE cAN cuIàS

La Xic promou un mercat d’intercanvi
L’activitat, una de les novetats del programa, tindrà lloc el 18 de setembre al Parc del Turó Blau

A dalt, gent esperant el tren a la festa del Fanalet. A baix, alumnes de la difunta Alba Ollero

Una cercavila pels carrers del 
barri inaugura el 16 de setem·
bre la festa major de Can Cuiàs  
que s’allargarà fins al 18 de 
setembre i que presenta com a 
principal novetat el primer mer·
cat d’intercanvi, un espai on els 
participants podran obtenir ob·
jectes, roba, llibres o qualsevol 
altre article, intercanviant·los 

per d’altres i sense necessitat de 
diners. L’activitat la promou la 
Xarxa d’Intercanvi de Conei·
xements (Xic), entitat de nova 
creació, i tindrà lloc el 18 da·
vant al Parc del Turó Blau (d’11 
a 14h). Els interessats poden 
apuntar·s’hi a través del correu 
electrònic xiccancuias@gmail.com. 
També és novetat el mercat ar·
tesanal i els jocs medievals que 

acollirà el mateix espai el 17 a 
partir de les 9h. En el programa 
no faltaran cites que ja són un 
clàssic com la paella popular i 
el festival de playbacks, el 17, o 
la festa de l’escuma i el festival 
de balls del Grup de Dones de 
Can Cuiàs, el 18. Un correfoc 
i un castell de focs artificials 
clouran el programa el 18 al 
vespre.

Laura Grau | Redacció

> La unió de Mas Rampinyo renova la junta
Jordi Escrigas és el nou president de la nova junta de La Unió de Mas 
Rampinyo en substitució de Pere Arévalo, que ha ocupat aquest càrrec 
en els últims sis anys. La resta de components són Pol Morató, com a 
vicepresident; Carme Escrigas, com a secretària; Natàlia Mimó, com a vi-
cesecretària i Núria Riera, com a tresorera. Escrigas, de 38 anys, ja va 
ocupar aquest càrrec entre els anys 1997 i 2005. “Després d’un període 
de descans, torno al capdavant de La Unió amb ganes i il·lusió”, ha dit 
Escrigas, que es planteja com a principal repte per al seu mandat “obrir al 
màxim l’entitat i donar-nos a conèixer entre els veïns de Mas Duran i Pla 
d’en Coll, dos sectors que queden allunyats del nucli del barri però que 
també en formen part” | LG
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FOTOMONTcADA 2011

El programa promou tallers pràctics 
adreçats a professionals i aficionats

Les principals sales d’expo si  ·
cions  de Montcada –la Casa 
de la Vila, el Kursaal i l’Audi·
tori–  s’ompliran de fotografies 
aquesta tardor amb motiu de 
la celebració del Fotomontcada 
2011, una cita amb el món de 
la imatge que promou l’Agru·
pació Fotogràfica de Montca·
da i Reixac de forma bianual. 
Segons el president de l’entitat, 
Pedro Caballero, “el programa 
no només pretén divulgar el 
valor artístic de la fotografia, 
sinó també atraure aficionats 
i professionals que vulguin 
adquirir nous coneixements”. 
Amb aquest ob jec tiu s’han pro·
gramat tallers teòrics i pràctics 
sobre temes específics com la 
fotografia panoràmica,  el soroll  
digital i la il·luminació de bode·
gons, entre d’altres.

Trajectòria. La seu de l’Afotmir, 
a les Antigues Escoles de Mas 
Rampinyo, serà l’escenari de 
bona part dels tallers i de di·

versos actes del programa com 
un col·loqui amb la model i 
performista colombiana Caro·
lina Atuesta el 16 de setembre 
(19.30h). Atuesta protagonitza 
l’exposició ‘16 lents per a un nu’ 
–que romandrà a l’Aftomir fins 
al 30 de setembre– en què di·
ferents fotògrafs donen la seva 
visió del cos femení.  Els dies 
1 i 2 d’octubre l’Afotmir farà 

una jornada de portes obertes 
on qui vulgui podrà fer·se una 
foto d’estudi, sol o en família, 
i endur·se·la a casa ja retoca·
da (cal portar un llapis òptic o 
disc dur). El Fotomontcada es 
presenta el 15 de setembre, –en 
el moment de tancar aquesta 
edició– amb la inauguració de 
l’exposició ‘Petits animalets’, 
d’Isidre Humet, al Kursaal.
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Diferents equipaments acolliran fins al novembre una desena d’exposicions de fotografia

A la jove montcadenca Miriam 
Cañamares, de 23 anys, enca·
ra li costa creure que el que va 
començar sent un projecte de fi 
de curs d’un grup d’alumnes de 
l’Escola Superior de Cinema i 
Audiovisuals de Catalunya (ES·
CAC), acabi figurant a la secció 
Zabaltegi Especials del Festival 
de Cinema de Sant Sebastià, al 
costat de directors com Manuel 
Huer ga o David Trueba. “Vam 
fer la pel·lícula per divertir-
nos i aprendre, sense cap pre-
tensió i cap de nosaltres podia 
imaginar que entrés als cir-
cuits comercials”,  ha explicat 
la realitzadora. ‘Puzzled Love’ 
relata la història d’amor d’una 
parella d’estudiants d’Erasmus 
a Barcelona amb un temps limi·
tat, els 12 mesos que dura l’esta·
da formativa. 

13 directors. La peculiaritat del 
film és que cada mes és narrat 
per un director diferent fins a 
un total de 13 –un mes extra 
per cloure la història. Amb els 
mateixos actors i un guió con·

sensuat, cada realitzador va op·
tar per un gènere i un estil di·
ferent per explicar l’evolució de 
la relació. Cañamares ha dirigit 
el capítol corresponent al mes 
de maig, quan la parella passa 
un cap de setmana romàntic a 
la platja després d’uns dies de 
tensió. “He intentat mostrar 
que les millors coses passen 
quan menys t’ho esperes”, ha 
asenyalat Cañamares, que el 20 
de setembre viatjarà a Sant Se·
bastià per assistir al festival.

cINEMA

Laura Grau | Redacció

Laura Grau | Redacció

Miriam Cañamares debuta 
a la direcció amb el film 
col·lectiu ‘puzzled Love’

Miriam Cañamares té 23 anys i viu al centre

La pel·lícula es projectarà en el Festival de Sant Sebastià 

SèrIE ‘ON LINE’

La Casa de les Aigües, 
escenari d’un rodatge
El montcadenc carlos andreu dirigeix ‘Difficult existence’
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‘Difficult existence’ és el títol de 
la primera sèrie espanyola per 
Internet que té la dansa com a 
protagonista, que porta el segell 
de Carlos Andreu Rodríguez, fill 
de Montcada i Reixac. Els dos 
primers capítols de la sèrie es 
van rodar a la Casa de les Aigües 
a final d’agost. “Les caracterís-
tiques de l’espai són perfectes 

per explicar la nostra història, 
que inclou una trama d’intri-
ga”, ha comentat el director i 
creador de la sèrie, de nom ar·
tístic Duke Andreu, que agraeix  
les facilitats rebudes per part de 
la Regidoria de Cultura durant 
el rodatge. La sèrie s’emetrà a 
partir de l’1 d’octubre a la pàgi·
na web www.difficultexistence.com, 
on ja es pot veure el tràiler.

Rafa Jiménez | Can Sant Joan

La model colombiana Carolina Atuesta protagonitza l’exposició ‘16 lents per a un nu’ 
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Duke Andreu, amb una samarreta blanca, donant ordres durant el rodatge a la Casa de les Aigües
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el retro-visor
Laura grau

Fundació Cultural Montcada

Als anys seixanta, Montcada i Rei-
xac ja no era aquell poblet vallesà 
d’aire pur i aigua cristalina que 
va atraure tants estiuejants rics 
al segle XIX, però encara conti-
nuava sent un punt d’atracció per 
als barcelonins que buscaven un 
espai tranquil i envoltat de verdor. 
Un d’ells va ser l’actor Joan Capri 
(Barcelona, 1917-2000), que els 

seus dies de festa es desplaça-
va a Montcada per passar-hi el 
dia. Ho sabem gràcies a la veïna 
montcadenca Margarita Navar-
ra, que va trobar la imatge que 
il·lustra aquest article a l’àlbum 
familiar dels seus sogres, Isidre 
Riera i Aurèlia Munné, masovers 
de la masia de Can Fontanet, si-
tuada a la Serralada de Marina. 

Aquest era un dels llocs prefe-
rits de l’humorista, que va saltar 
a la fama gràcies a l’entranya-
ble personatge doctor Caparrós 
de la sèrie televisiva del mateix 
nom. Els dijous, molts artistes de 
Barcelona feien festa i alguns ho 
aprofitaven per anar a fer un ar-
rós sota la pineda de la feixa, a 
tocar de la masia.

Quan venien ‘famosos’ a Montcada 
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Joan Capri conversa amb uns amics prop de l’era de can Fontanet als anys seixanta. quan els masovers de la masia eren Isidre Riera i Aurèlia Munné

L’actor Joan Capri freqüentava la masia de Can Fontanet als anys seixanta els dies de festa

A partir del 19 de setembre ja 
es podrà trobar a les llibreries 
catalanes la segona novel·la de 
l’escriptora Marta Cardona, 
titulada Una història particular 
(Angle Editorial, 2011). L’obra 
narra les vicissituds de la famí·
lia Salvans, afincada a Reixac, 
des de principi del segle XX 
fins a l’esclat de la guerra civil 
i la dura repressió franquista, 
que suposarà conseqüències 
tràgiques per a la família. La 
pro tagonista de la història és 
Maria Salvans, l’heroïna de la 
primera novel·la de Cardona, 
‘Fora de lloc’ (Angle Editorial, 
2009). Si en el primer llibre, 
vam conèixer la Maria emi·
grant i lluitadora que s’ha de 
fer càrrec del negoci familiar 
i dels fills, davant la nul·litat 
d’un marit somiatruites, ara la 
coneixerem en la seva etapa 
d’infància i adolescència. 

Base històrica. Per abordar la 
seva segona novel·la, l’autora 
ha partit de records de la seva 

infància i adolescència a la casa 
que la seva família tenia a Rei·
xac i alhora ha reconstruït al·
guns fets històrics que van suc·
ceir a Montcada en el context 
de la guerra civil. Cardona va 
néixer a Montcada l’any 1928. 
Va estudiar a l’Escola Superior 
de Belles Arts Sant Jordi i l’any 
1957 va emigrar a Anglaterra, 
on van néixer els seus cinc fills. 
A més d’escriure, també pinta i 
fa exposicions.

LITErATurA

Laura Grau | Redacció

Marta Cardona publica 
la seva segona novel·la
‘Una història particular’ parteix dels records d’infància a Reixac

Portada de la segona novel·la de Cardona
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L’Ajuntament de Montcada i 
Reixac està preparant la Fes·
ta de l’Esport Local, un acte 
que tindrà lloc el proper 28 
d’octubre i que servirà per 
escollir els millors esportistes 
de la localitat, ja sigui a nivell 
individual o com a entitat. Els 
historials per optar als reco·
neixements s’hauran de pre·
sentar al registre d’entrada de 
l’OAC –situat a la planta baixa 
de l’Ajuntament– fins al pròxim 
22 de setembre pels propis es·
portistes, per les entitats o bé 
per altres persones sempre i 
quan tinguin el consentiment 
dels esportistes que hagin estat 
nominats.

Guardons. Segons el reglament 
elaborat pel consistori, l’acte 
tindrà tres apartats diferents 
per a mencions especials, reco·
neixements i premis esportius. 
L’objectiu dels guardons serà 
potenciar el reconeixement 
social de la pràctica esportiva 
i posar de manifest l’esforç i la 
dedicació dels esportistes, les 
entitats i totes les persones vin·
culades a l’esport montcadenc. 
La proposta dels nominats es 
farà mitjançant la presentació 
de candidatures i, per decidir 
l’atorgament dels premis i els·
reconeixements, es constituirà 
un jurat específic que les ava·
luarà i triarà les que consideri 
millors. 

Esports
laveu.cat/esports

hAnDBoL
La Salle debutarà a la categoria 
de Primera Estatal a la pista del 
Bordils el 24 de setembre

ELS pLAnTERS 
Tots els clubs de la ciutat ja tenen a 
punt els equips dels més petits que 
participaran a les competicions

pàg. 27 pàg. 32  

PrEMIS ESPOrTIuS

Rafa Jiménez  | Redacció

El dia 22 acaba 
el termini per 
presentar 
candidatures

El CB Montcada ha organitzat 
un partit molt especial per agrair 
el suport econòmic que al llarg 
de quinze anys la fàbrica de 
pintures Valentine ha donat a 
l’entitat. El club montcadenc ha 
decidit dedicar la segona edició 
del Trofeu Vila de Montcada de 
bàsquet a l’empresa que porta 
més anys de tot l’Estat espanyol 
finançant un equip de categories 
estatals. El Valentine portarà el 5 
d’octubre al pavelló Miquel Po·
blet (20.30h) a dos dels equips 
favorits per disputar la Final a 
Quatre de l’Eurolliga: l’FC Bar·
celona i el Partizan de Belgrat 
que, segons el president del club 
local, Luis Miguel Rodríguez, 
vindran amb totes les seves es·
trelles, que acabaran de disputar 
el Campionat d’Europa, a Li·
tuània. “Serà el millor amistós 
de tota la pretemporada”, ha 
indicat el directiu, qui considera 
que “Valentine es mereix un 
reconeixement així pel seu su-
port al bàsquet local durant 
tants anys”. 

Espectacle assegurat. La presèn·
cia d’alguns dels millors ju·
gadors del moment permetrà 
veure a Montcada un gran 
partit de bàsquet, l’últim abans 
que comencin les competicions 
importants. Segons fonts del Va·
lentine, l’equip serbi també ha 

confirmat la presència del seu 
president, el mític jugador Pre·
drag Danilovic, a més d’una àm·
plia representació de la directiva 
blaugrana. 
Però l’espectacle també hi serà 
abans i després del partit, amb 
l’animació del locutor de rà·
dio de Flaix FM i DJ Álex de 
Guirior, que serà l’speaker de 
l’esdeveniment.

Entrades. Les anticipades es 
podran adquirir, al preu de 12 
euros, a les oficines del Valenti·
ne, al carrer Bonavista, número 
10, fins al dia abans del partit. 
Els socis del club local tindran 
un descompte del 50%. Els ti·
quets que es comprin a les ta·
quilles del pavelló la jornada del 
partit costaran 15 euros. 

Sílvia Alquézar | Redacció

II TrOFEu DE BàSQuET vILA DE MONTcADA 

El Barça i el partizan jugaran el 5 
d’octubre al pavelló Miquel poblet
El cB Montcada porta dos dels millors equips europeus per agrair els 15 anys de suport de Valentine

L’Unicaja de Màlaga i l’Estrella Roja van protagonitzar la primera edició del Trofeu Vila de Montcada
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  El Valentine debuta a la Lliga EBA el 18 de setembre contra el Mollet a casa
El Valentine jugarà el primer partit 
de la Lliga EBA el dia 18 al pave-
lló Miquel Poblet contra el Mollet. 
L’equip ha experimentat una re-
novació important cara a fer un 
bon paper a la nova categoria. La 
pretemporada ha estat molt po-
sitiva, ja que el conjunt local s’ha 
classificat per jugar al desembre la 
final a Quatre de la Lliga Catalana 
EBA. D’altra banda, el 2 d’octubre 
l’entitat farà la presentació de tots 
els equips al pavelló del Pla d’en 

Coll. El primer equip disputarà a 
les 18h un matx amistós contra el 
Barça B, que juga a la LEB Plata.

Novetats. A banda de l’actualitat 
esportiva, el Valentine inaugurarà 
el pròxim 23 de setembre les refor-
mes i millores que s’han dut a ter-
me al local social “amb l’objectiu 
de fer-lo més acollidor”, ha indi-
cat el president, Luis Miguel Rodrí-
guez. L’acte començarà a les 20h 
i, una hora abans, el club té previst 

de fer un reconeixement públic a 
la Casa de la Vila als tres espòn-
sors nous d’aquesta temporada: 
l’empresa d’ascensors Eminter, 
Merchanservis i Nestlé Productos 
del Cafè. D’altra banda, l’entitat 
està enllestint una campanya de 
captació de socis amb l’objectiu 
que els aficionats al bàsquet tornin 
a omplir el pavelló quan jugui el 
primer equip. Els associats tindran 
descomptes als establiments ad-
herits a la iniciativa | SA
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El Santa María ensopega contra el Badia del Vallès (1-3) en el seu debut a la categoria

La UE Sant Joan va golejar el Can 
Deu de Sabadell en el primer par·
tit de lliga al Grup Sisè de Tercera 
Catalana. José Manuel Martín 
‘Pinti’, que s’estrena a la banqueta, 
es va mostrar molt satisfet del re·
sultat. “Vam començar fluixos els 
primers 20 minuts, però després 
vam marcar tres gols seguits i, a 
la segona part, va arribar el fes-
tival”, va indicar l’entrenador. El 
màxim golejador va ser Gerard, 
que va fer un hat·trick.
El club va aprofitar el matx per 
presentar a l’afició la nova plan·
tilla, que s’ha renovat al 50%. 

“Hem intentat fer un equip 
competitiu per estar a dalt i llui-
tar per l’ascens de categoria”, va 
dir el president, José González, qui 
considera que s’està treballant bé 
des d’un principi. 

Santa María. L’equip de Terra Nos·
tra, que juga al mateix grup que 
el Sant Joan, va ser la creu de la 
primera jornada, ja que va perdre 
a casa contra el Badia per 1·3. Els 
montcadencs, que debuten a la ca·
tegoria, no van jugar malament, 
segons el president, Francisco 
Romero, perquè un gol anul·lat 
per fora de joc “va fer baixar els 

ànims de l’equip  davant d’un ri-
val més experimentat”. A pesar 
de la derrota, el tècnic, José Luis 
Sánchez, creu que s’intueixen bo·
nes maneres, “però ens falta ro-
datge perquè els jugadors nous 
s’acabin d’acoplar”. El club, que 
ha incorporat enguany set fitxat·
ges, va presentar la plantilla ofi·
cialment el 3 de setembre davant 
l’afició. “Volem seguir creixent 
com a club i, tot i ser conscients 
que afrontem el repte d’una 
nova categoria en què ens volem 
consolidar, no renunciem a res”, 
va dir el vicepresident, José Anto·
nio Vila.

FuTBOL. TErcErA cATALANA

El Sant Joan comença la lliga 
amb un festival de gols a casa 
Sílvia Alquézar  | Redacció

El CD Montcada ha començat 
la lliga de Primera Catalana amb 
bon peu, després d’oferir una 
bona imatge al camp del Santa 
Coloma de Farners i sumar el 
primer punt de la temporada 
en un matx vibrant que es va 
decidir als instants finals. Des·
prés d’una primera part amb 
domini de l’equip gironí, que es 
va avançar en el marcador amb 
un 1·0, els montcadencs van re·
accionar a la segona meitat. El 
gol del primer empat va ser una 
rematada de Quim Solano des·
prés d’un córner. Els colomencs 
van intensificar el seu atac i, en 
una acció de contraatac, es van 
tornar a avançar en l’electrònic 
al 80. Set minuts més tard, els 
verds van marcar el segon gol en 
una jugada d’estratègia que va 
culminar de nou Solano. 

Valoracions. “Un empat a gust 
a victòria”. Així va valorar el 
tècnic verd, Iván Rodríguez, el 
resultat de 2·2 en el primer partit 
de la competició. “Estic content 
perquè els jugadors van ser ca-
paços de remuntar el marca-
dor dues vegades”, va indicar 
l’entrenador, qui confia no haver 
de patir tant aquesta temporada 
per mantenir la categoria. 
“Amb treball i sacrifici acon-
seguirem el nostre objectiu”, 
va dir el president verd, Mo·

desto ‘Tato’ Sanchís, durant la 
presentació oficial dels conjunts 
de Primera Catalana i el juve·
nil, que s’estrena a Preferent, 
el 3 de setembre a l’estadi de 
la Ferreria. L’acte va comptar 
amb l’assistència d’una delega·
ció municipal encapçalada per 
l’alcaldessa, María Elena Pérez 
(PSC), qui va encoratjar els ju·
gadors a “superar les fites de la 
passada temporada”. 
El CD Montcada jugarà el pri·
mer partit de lliga a l’estadi el 
pròxim 18 de setembre contra  
la Gramanet B, “un equip jove 
amb molta projecció que no 
ens ho posarà fàcil”, ha expli·
cat l’entrenador. L’únic jugador 
no disponible en aquest inici de 
lliga és el porter D ani Planche·
ría, lesionat a l’abductor.

Sílvia Alquézar | Redacció

FuTBOL. PrIMErA cATALANA

El CD Montcada inicia la competició 
amb un empat amb gust a victòria
L’equip verd ofereix una bona imatge i suma el primer punt al camp del Santa coloma de Farners (2-2)

Paco Tamudo, en una acció d’un partit de pretemporada disputat a l’estadi al mes d’agost
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  La Pegatina imprimeix el seu segell musical a l’himne del CD Montcada

Als seguidors del CD Montcada 
els resultarà difícil escoltar el seu 
himne sense sentir la temptació 
de posar-se a ballar al ritme de la 
rumba que La Pegatina ha intro-
duït en la nova versió, que va ser 
presentada oficialment el dia 2 a 
l’estadi de la Ferreria. El president 
va agrair la col·laboració desinte-
ressada de La Pegatina “que ha 
aconseguit modernitzar l’himne 
amb l’objectiu d’enganxar el 

públic”. Segons el cantant i gui-
tarrista Adrià Salas, que va par-
lar en nom del grup, “versionar 

l’himne del CD Montcada ha su-
posat un nou repte del que hem 
gaudit molt” | LG

La Pegatina amb membres del CD Montcada i les autoritats municipals el dia de la presentació

FuTBOL FEMENÍ

Rafa Jiménez  | Redacció

L’EF Montcada 
manté el bloc 
de la campanya 
passada

L’equip femení de l’EF Montca·
da manté pràcticament la ma·
teixa plantilla que la temporada 
passada va aconseguir la millor 
classificació de la seva història a 
Primera Divisió. “Intentarem 
repetir l’última classificació”, 
ha indicat el tècnic, Antonio 
Moya, que segueix a la banque·
ta amb la idea de “divertir-nos 
i disfrutar de la categoria”. El 
conjunt montcadenc iniciarà la 
lliga el pròxim 25 de setembre al 
camp del Sant Quirze. L’equip 
és conscient que enguany serà 
més difícil que la temporada 
passada perquè el Grup Primer 
“s’ha igualat i tots els partits 
seran molt complicats”, opina 
Moya. L’Escola ha fet una crida 
entre les noies majors de 16 anys 
que vulguin jugar a futbol. Les 
interessades poden informar·se 
de dilluns a divendres a les 20h 
al camp de Can Sant Joan. 

L’EF Montcada manté el bloc de l’any passat
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El Sant Joan (foto de dalt) va començar guanyant, mentre que el Santa María (a sota) va perdre
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La Salle ultima la seva preparació 
per debutar el pròxim 24 de setem·
bre a Primera Estatal, la categoria 
assolida la campanya anterior en 
una temporada històrica per a 
l’entitat local. Els montcadencs,  
dirigits per Pablo Camarero, vi·
sitaran la difícil pista del Bordils, 
un dels rivals més complicats ja 
que és un ferm candidat a lluitar 
per l’ascens. De la plantilla ante·
rior, han causat baixa l’extrem 
Adrià Bonilla, que ha marxat 
al Sant Quirze, i el primera línia 
Pepe Valls. La resta de jugadors 
–amb una mitjana d’edat molt 
jove i formats al planter de La Sa·
lle– continua al bloc amb el reforç 

dels extrems Ferran – un jugador 
força experimentat que prové del 
Mataró– i Vicente Sancho, que 
havia militat a l’Eivissa i l’OAR 
Gràcia de Sabadell, del primera lí·
nia Ivan Pla –del Poble Nou– i del 
pivot Alejandro Baucells, que es·
tava jugant al juvenil de l’Eivissa. 
La Salle també ha incorporat al 
primer equip Chus Pons i Ángel 
González, que pertanyien al juve·
nil del planter local. L’objectiu del 
conjunt és acabar com a mínim 
antepenúltims, una classificació 
que els donaria la permanència 
a la categoria. Segons el director 
tècnic i segon entrenador, Pere 
Arbona, no serà una tasca fàcil: 
“Tots els partits seran compli-

cats, com si fossin una final”,  
qui considera que el seu grup –for·
mat per 13 equips catalans i un 
aragonès– és el més fort i igualat 
de la Primera Estatal. Malgrat ser 
una fita difícil, La Salle comença 
la temporada amb una gran dosi 
d’il·lusió per fer un bon paper en 
una categoria on no ha jugat mai. 
“Som un bloc format per  gent 
jove de qualitat”, ha dit Arbona, 
qui també reconeix que potser en 
algun moment es notarà la falta 
de veterania d’una plantilla que 
té una mitjana d’edat que amb 
prou feines supera els 20 anys. El 
club presentarà tots els equips de 
l’entitat l’1 d’octubre abans del par·
tit contra el Vendrell.

L’equip, dirigit per Pablo camarero, ha fitxat dos extrems, un primera línia i un pivot

Sílvia Alquézar  |  Redacció

HANDBOL. PrIMErA ESTATAL

La Salle es reforça amb la idea 
de mantenir-se a la categoria

> Jo Lee, a un pas del podi al Mundial
El sènior masculí Alberto Jo Lee, del Lee Young Montcada, es va que-
dar a tan sols dues dècimes de la medalla de bronze al Campionat 
del Món de taekwondo en la modalitat de tècnica, disputat entre el 29 
i el 31 d’agost a Vladivostok (Rússia). El director del club local, José 
Santiago, és l’entrenador de l’equip nacional, que va sumar un plata i 
tres bronzes  | SA   
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El conjunt local debutarà a la lliga el pròxim 1 d’octubre a la pista del caldes 

L’FS Mausa ha renovat de dalt a 
baix la plantilla per intentar, una 
temporada més, l’ascens a Sego·
na Divisió, l’antiga Primera Esta·
tal A. Jordi Rozas és l’entrenador 
d’un equip en el qual continuen 
de la campanya anterior Gerard, 
Félix i Mario. Les cares noves són 
nou en total. Es tracta de Quique 
Serrano, Roger Bonet, Álex Bría, 
Gerard Esteller –que ja havia ju·
gat al Montcada i prové de la Di·
visió d’Honor–, Jordi Martí, Xavi 
Grimaldos –que també havia mi·
litat al club montcadenc– i Blai, 
a més dels porters Rubén i Pol. 

El Mausa ha quedat enquadrat al 
Grup Primer de la Tercera Divi·
sió, abans la Primera Nacional B. 
“No serà una lliga fàcil perquè 

els equips s’han reforçat i no hi 
ha moltes diferències entre les 
diverses plantilles”, ha indicat 
Mario Litrán.

FuTBOL SALA. TErcErA DIvISIÓ

El Mausa renova l’equip per 
intentar pujar de categoria 
Sílvia Alquézar  | Redacció

L’FS Montcada s’ha reforçat molt per intentar de nou l’ascens a la nova Segona Divisió

Anna Villar diu adéu a la 
temporada per una lesió 

BTT

La corredora de BTT Anna Vi·
llar ha dit adéu a la temporada 
2011 a causa de la greu lesió a 
l’espatlla que va patir en un 
dels entrenaments al circuit de 
Champery, a Suïssa, on havia 
anat amb la selecció espanyola 
per disputar el Campionat del 
Món. La ciclista montcadenca es 
va fer un esquinç a la clavícula 
i un desplaçament de l’omoplat. 
Malgrat la lesió, Villar va in·
tentar participar a la cursa però 
“no vaig podia aguantar el 
dolor i gairebé no tenia forces 
per agafar-me al manillar. La 
doctora em va dir que no po-
dia córrer així perquè es podia 
agreujar la lesió”, ha indicat la 
ciclista de Can Sant Joan. Villar 
ha començat a fer la rehabilita·

ció per recuperar·se, tot i que ja 
no podrà competir més aquesta 
temporada. “Ara ens centra-
rem a preparar l’any vinent, 
en què hi ha Jocs Olímpics”, 
ha dit la corredora local.

Sílvia Alquézar  | Redacció 

La ciclista de BTT Anna Villar s’ha lesionat
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Ricard Ferrer s’adjudica el Trofeu de Regularitat Electro Sèries amb un Mercedes classe a

MOTOr

un pilot local guanya la cursa de 
vehicles elèctrics a Montmeló

El pilot montcadenc Ricard Fe·
rrer ha guanyat el Trofeu de Ca·
talunya de Regularitat Electro 
Sèries, disputat l’11 de setembre 
al Circuit de Catalunya. El co·
rredor local, del concessionari 
Stern Motor de la Xarxa Mo·
vento, va participar amb el ve·
hicle elèctric Mercedes Classe A 
E·Cell. La competició, organit·
zada per la Federació Catalana 
d’Automobilisme amb el suport 
de l’Institut Català d’Energia 
i l’Ajuntament de Barcelona, 
prioritza la constància amb un 
consum limitat, premiant els co·
txes que més s’acostin al temps 
escollit pel pilot per fer una volta 
durant els entrenaments. 

Ecològic. “No és tan especta-
cular com la Fórmula 1, però 
són curses que tenen molt in-
terès perquè serveixen com a 
banc de proves per millorar 
la conducció des del punt de 
vista mediambiental”, ha in·

dicat el pilot montcadenc, qui 
amplia així un palmarès en què 
destaquen diversos triomfs a al·
guns ral·lis a Catalunya. Ferrer 
també prendrà part el dia 23 
a la segona cursa d’EcoSèries, 
que se celebrarà coincidint amb 
EXPOelèctric i la Setmana de 
la Mobilitat Sostenible i Segura. 

A més, el pilot local participarà 
durant la mateixa jornada a la 
Rua Elèctrica, que farà desfilar 
al voltant de 25 vehicles elèc·
trics de diferents marques des 
de Barcelona fins a Montmeló, 
passant per Montcada i Reixac, 
i a l’exposició de cotxes al Port 
Olímpic el dia 24.

Sílvia Alquézar  |  Redacció

Alícia Vargas acaba al 
setzè lloc al Mundial 3D

TIr AMB Arc

Alícia Vargas, del Club de Tir 
amb Arc Can Piqué, va acabar 
a la setzena posició a la moda·
litat d’arc recte al Campionat 
del Món de recorregut de bosc 
amb dianes en tres dimensions, 
disputat de l’1 al 3 de setembre 
a Àustria. “No ha estat el meu 
millor resultat perquè em vaig 
enfonsar a nivell psicològic 
quan vaig errar alguns tirs a 
la segona jornada”, va comen·

tar l’arquera local, de 52 anys i 
amb una dilatada experiència. 
Vargas té un ampli palmarès 
amb algu ns pòdiums al Cam·
pionat d’Espanya i la sisena po·
sició a l’últim Europeu del 2008. 
La pròxima cita de l’arquera 
montcadenca serà el Campionat 
d’Espanya, que tindrà lloc del 6 
al 9 d’octubre a Trujillo (Cáce·
res). Al torneig també partici·
paran altres membres del Club 
Can Piqué.

Sílvia Alquézar  | Redacció 

El pilot montcadenc Ricard Ferrer, al centre, aixecant el trofeu que l’acredita com a campió

L’arquera Alícia Vargas té una àmplia experiència en campionats de primer nivell
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L’Institut Municipal d’Es·
ports i Lleure (IME) ha 
obert la inscripció per a les 
activitats esportives que 
programa a quatre equi·
paments municipals: el 
Kursaal de Can Sant Joan, 
la Casa de la Vila, la Zona 
Esportiva Centre i el pave·
lló Miquel Poblet. L’IME 
manté l’oferta de la tempo·
rada anterior amb les dife·
rents modalitats de balls de 
saló i danses, tècniques de 
relaxació com taitxí i ioga, 
aerobic i gimnàstica de 
manteniment. 

Preus. Els cursos comença·
ran a l’octubre i acabaran 
el juny del 2012. Els preus 
oscil.len entre els 50 i els 80 
euros trimestrals, amb des·
comptes especials per a les 
persones majors de 65 anys 
residents al municipi. La 
matrícula s’ha de fer a les 

instal·lacions de l’IME, ubi·
cades a Montcada Aqua, 
en horari de matí i tarda. 
D’altra banda, els cursos de 
natació de Montcada Aqua 

estant tenint una excel·lent 
acollida, amb llargues cues 
especialmente el primer dia 
d’inscripió. L’equipament 
municipal ofereix sessions 

per a totes les edats, des de 
nadons fins a adults, de di·
lluns a dissabte. Els cursos 
començaran l’1 d’octubre i 
finalitzaran el 22 de juny.

NOvA TEMPOrADA

Els balls de saló i les tècniques de relaxament com el ioga i el tai-txí tenen molta acceptació entre la ciutadania

Sílvia Alquézar | Redacció

L’oferta inclou natació, balls de saló, aerobic, gimnàstica de manteniment i tècniques de relaxació

L’IME i l’Aqua obren inscripcions 
per als cursos d’octubre a juny
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El Consell de l’Esport Esco·
lar de Montcada (CDEM) 
i les associacions de pares 
i mares de les escoles ja 
han començat a preparar 
la nova temporada i les di·
ferents competicions. Els 
infants interessats a partici·
par en alguns dels esports 
promoguts des dels centres 
ja es poden inscriure al ma·
teix col·legi o institut. Hi ha 
activitats per a infantil, pri·
mària i secundària. Durant 
aquest mes de setembre es 
confeccionaran els equips 
amb l’objectiu que els 
equips comencin a entrenar 
a l’octubre. D’altra banda, el 

CDEM ha obert el període 
d’inscripció per fer d’àrbitre 
a les lligues escolars. Els in·
teressats s’han de posar en 
contacte amb l’IME, situat 
a les instal·lacions de Mont·
cada Aqua.

Els infants ja es poden 
apuntar a les escoles 

cOMPETIcIONS EScOLArS

Sílvia Alquézar | Redacció

> La uE Montcada fa cursos d’escacs
La UE Montcada organitza classes d’escacs d’una hora a la se-
tmana per a tots els nivells i edats entre els mesos d’octubre i 
maig amb grups reduïts per nivells de jocs. El club proposa fer les 
sessions als col·legis, instituts i centres cívics en funció del nom-
bre d’inscrits i també a la seu de l’entitat, al pavelló Miquel Poblet. 
Les classes serien els dilluns, dimecres i divendres de 17.15 a 
18.15h. Les persones interessades es poden posar en contacte a 
través de l’adreça electrònica uemontcada@gmail.com  | SA 

> nova temporada de la Lliga de futbol 7
Fins al 22 de setembre és oberta la inscripció a la Lliga de Futbol 
7, organitzada per l’Institut Municipal d’Esports i Lleure (IME). 
Cada equip haurà d’abonar una quota de 1.310 euros, a banda 
de la mútua general esportiva de cada jugador. Els partits es dis-
putaran a l’estadi de la Ferreria els dimecres i divendres a partir 
de les 19h. Les inscripcions s’han de fer a les oficines de l’IME de 
dilluns a dijous en horari de matí i tarda | SA 

Els petits començaran a l’octubre 
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Fins al 16 d’octubre es pot 
visitar a la Casa de la Vila 
l’exposició fotogràfica que 
conmemora els 25 anys 
d’història del Centre Ex·
cursionista de Montcada, El 
Cim, un recull d’imatges i 
altres documents que es va 
presentar el dia 13. Acom·
panyat del regidor de Cul·
tura, Daniel Moly (CiU), 
qui va destacar el paper d’El 
Cim com a promotor de 
l’excursionisme i la cultura, 
el president de l’entitat, Al·
fred Canals, va agrair als so·
cis actuals i del passat la seva 
contribució al grup. “Hem 

tingut més de 400 associats 
al llarg d’aquest quart de 
segle que han fet possible 
tirar endavant projectes 
fets amb molta il·lusió”, va 
dir Canals. 

El Cim mostra la seva 
història en imatges

ANIvErSArI

Pilar Abián | Montcada

El Valentine consolida la base 
i crea un equip de veterans

Els equips del planter del 
Valentine ja estan pre·
parats per començar les 
seves respectives competi·
cions. El club té enguany 
un total d’11 equips, a 
més de l’Escola –amb més 
d’una vintena d’infants–, 
el primer equip EBA i un 
de nova creació format per 
exjugadors veterans de 
l’entitat. “Estem contents 
perquè hem mantingut 
el nombre de conjunts”, 
ha indicat el directiu Pepe 
Molina, tot i que lamenta 
que no tenen cap equip 
femení “perquè avui dia 
és molt difícil enganxar 
les noies per jugar a bàs-
quet”. El principal ob·
jectiu del Montcada per 
als conjunts de la base és 
“que els jugadors siguin 
feliços i puguin conèixer 

la pràctica del bàsquet”, 
ha manifestat Molina.
El Valentine disposa de 

dos minis, 2 preinfantils, 
un infantil, 2 cadets, 2 jú·
niors i un sots·21. 

Sílvia Alquézar | Redacció

BàSQuET

L’entitat treballa ‘perquè els jugadors siguin feliços i coneguin l’esport’

El Valentine ha mantingut el nombre d’equips aquesta temporada
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BàSQuET

Sílvia Alquézar  | Redacció

El CEB Can 
Sant Joan té 
7 conjunts

El Club Escola de Bàs·
quet Can Sant Joan té 7 
equips aquesta tempora·
da. L’entitat manté el sè·
nior femení, mentre que 
enguany ha creat dos con·
junts sèniors masculins, ja 
que el sots·21 ha passat a la 
categoria superior. D’altra 
banda, el CEB també 
disposa d’un bloc júnior 
masculí –que l’any passat 
era cadet–, l’infantil i el 
preinfantil femenins i el 
mini masculí, que pertany 
a l’escola El Viver. “El 
nostre objectiu és seguir 
treballant en la línia de 
fomentar el bàsquet al 
barri”, ha indicat el pre·
sident, Jordi Álvarez, qui 
ha fet una crida entre els 
nois i noies d’11 a 16 anys 
“perquè s’hi apuntin a 
l’entitat, s’ho passaran 
molt bé”. 

La mostra és a la Casa de la Vila 
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L’Escola aposta per potenciar la 
qualitat amb més tècnics titulats

L’Escola de Futbol Mont·
cada ja té pràcticament 
enllestida la nova tempo·
rada, amb 20 equips i al 
voltant de 300 jugadors 
entre les categories juvenil 
i prebenjamí. L’Escola con·
tinua apostant enguany 
per potenciar la qualitat 
amb més entrenadors ti·
tulats. Precisament una de 
les novetats és que els por·
ters reben un entrenament 
específic cada dilluns a 
càrrec del tècnic Luciano 
Tumiotto. Pel que fa al 
nombre d’equips, l’EF ha 
creat un conjunt juvenil B 
i un infantil C.

Objectius. “El més im-
portant és millorar la 
formació dels nois”, ha 
explicat el secretari tècnic, 
José Manuel Jurado, qui 
ha afegit que l’entitat tam·

bé aspira a pujar de cate·
goria en alguns casos com 
l’aleví A, el benjamí A i el 
cadet A. 
Pel que fa al juvenil, que 
enguany estrena la cate·
goria de Primera Divisió, 
Jurado ha indicat que la 

idea és “mantenir-se i 
formar nois que puguin 
jugar al juvenil Prefe-
rent del CD Montcada”. 
L’Escola i el club verd han 
signat aquesta temporada 
un acord de col·laboració 
perquè els jugadors de 

l’EF arribin als equips del 
CD Montcada. De fet, el 
juvenil Emmanuel, pro·
cedent de l’EF, ha passat 
enguany a formar part 
de la disciplina del primer 
conjunt verd, a la Primera 
Catalana.

Sílvia Alquézar | Redacció

FuTBOL

El club local té enguany un total de 20 equips amb la creació d’un conjunt juvenil B i un altre infantil c

Els equips de l’Escola de Futbol Montcada ja han començat a entrenar a l’estadi i al camp de Can Sant Joan
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L’equip juvenil del CD Montcada debutarà aquesta temporada a Preferent
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L’FS amplia efectius amb dos  
conjunts per cada categoria

L’FS Montcada ha creat 
aquesta temporada dos 
equips per cada categoria 
amb l’objectiu que qual·
sevol infant, independen·
tment de les seves habili·
tats, pugui jugar a futbol 
sala si li agrada. “Nosal-
tres tenim tots els equips 
a les màximes categories 
i això feia que alguns 
nois no poguessin jugar 
al nostre club”, ha indi·
cat el nou coordinador de 
l’entitat, Manolo Rodrí·
guez. 

Reptes. Així, el club té ara 
a cada categoria un equip 
A, que juga a les millors 
competicions, i un B, des·
tinat a nois que volen prac·
ticar aquest esport i enca·
ra no estan preparats per 
donar el salt a la Divisió 
d’Honor. L’FS Montcada 

s’ha marcat enguany com 
a objectiu mantenir les ca·
tegories elevades i intentar 
que el cadet A recuperi la 
Divisió d’Honor. Pel que 
fa als equips creats recen·
tment, la idea és que “els 
nens aprenguin perquè 
en un futur puguin do-
nar el salt als equips A”, 

ha dit Rodríguez. El club 
montcadec té enguany un 
total d’11 conjunts al plan·
ter. El 8 d’octubre tindrà 
lloc la presentació oficial 
davant l’afició. La festa 
començarà a les 17h amb 
una exhibició de ball a cà·
rrec de l’Escola Jym’s de 
Can Sant Joan.

Sílvia Alquézar | Redacció

FuTBOL SALA

El club ha pres aquesta decisió per donar l’oportunitat de jugar a tots els infants

L’FS Montcada ha duplicat el nombre de jugadors aquesta temporada
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La Salle es posa en marxa amb 
la idea de divertir-se i millorar

El CH La Salle continua 
treballant aquesta tempo·
rada per enfortir el plan·
ter, que ja va començar a 
entrenar a principi de se·
tembre. Enguany, el club 
montcadenc disposarà 
d’un conjunt juvenil –que 
continua dirigit per Jaume 
Puig–, un cadet femení, 
un infantil masculí i un 
altre femení. Finalment, 
no hi haurà cadet mascu·
lí perquè alguns jugadors 
han passat a juvenil i la 
resta pertanyen a la cate·
goria inferior, amb la qual 
cosa el club està valorant 
la possibilitat de constituir 
dos infantils.
A més, La Salle també 
té l’escola, formada pels 
equips dels més petits. La 
campanya anterior, el club 
local va aconseguir crear 
blocs a les escoles La Sa·

lle, Sagrat Cor, Font Freda 
i Reixac. “La idea és se-
guir treballant en la ma-
teixa línia per consolidar 
el que tenim i, si es pot, 
ampliar l’escola amb la 
creació de més equips a 
d’altres col·legis”, ha co·
mentat el director tècnic 
de La Salle, Pere Arbona. 

L’entitat també té un sè·
nior B a Tercera Catala·
na, que lluitarà per pujar 
de categoria, i el sènior 
femení, que jugarà a Pri·
mera Catalana. En vete·
rans, el club disposa del 
Màster Femení, campió 
de Catalunya, i el Màster 
Masculí, de nova creació.

Sílvia Alquézar | Redacció

HANDBOL

El club segueix apostant per enfortir l’Escola i consolidar la resta d’equips

La Salle Montcada ha apostat un any més per potenciar el seu planter
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L’equip juvenil del CD 
Montcada debutarà el 
pròxim 25 de setembre a 
Preferent amb la visita al 
camp del Vic. El conjunt 
que entrena Rafa Gonzá·
lez lluitarà per mantenir la 
categoria assolida la cam·
panya anterior, tot i que 
el tècnic reconeix que “no 
renunciem a res”. El bloc 
ha fet diverses incorpora·
cions, totes amb un bon 
nivell. “Ara el treball és 
acoplar-se i fer un equip”, 
ha manifestat l’entrenador 

montcadenc, que té una 
àmplia experiència en diri·
gir equips d’aquesta edat. 
Respecte als rivals, el CD 
Montcada ha quedat en·
quadrat al grup format 
majoritàriament per equips 
de Girona. “Són conjunts 
més físics i alguns d’ells 
tenen molts jugadors de 
tercer any com a juveni-
ls, un fet que pot marcar 
la competició; malgrat 
tot, creiem que nosaltres 
farem un bon paper a 
Preferent”, ha explicat el 
tècnic.

El juvenil lluitarà per 
continuar a preferent

FuTBOL. cD MONTcADA

Sílvia Alquézar | Redacció



Carolina Martel
Dona i empresària. Carolina Martel, de 41 anys, dirigeix amb la seva germana Alejandra la fir-
ma Trans-Martel, ubicada al polígon del Pla d’en Coll i dedicada a la neteja de clavegueram i al de-
sembossament de canonades. Ara, combinarà la seva vessant professional amb una tasca altruista 
però no per això menys engrescadora com és el fet de presidir l’Associació de dones empresàries, 
professionals i directives de Montcada i Reixac (Asdem). L’entitat, que es presentarà en societat 
el 6 d’octubre (18.30h, Auditori Municipal), pretén crear un espai on les dones emprenedores o 
que treballen en llocs de responsabilitat –un àmbit tradicionalment reservat als homes– puguin 
compartir experiències i rebre suport. “Hem de trencar amb l’estereotip que els homes estan més 
preparats que les dones per ocupar llocs de direcció”, diu Carolina, tot convençuda que aquest 
canvi de “xip” està en mans de les pròpies dones. 

“Les dones tendim a no 
valorar prou la nostra feina”

Això de ser empresària ha estat per 
vocació o per tradició? 
Per branca materna, vinc d’una nis-
saga de dones que han tingut negoci 
propi. La meva àvia era cossidora i 
la meva mare va muntar una botiga 
de marroquineria. Quan el meu pare 
va marxar de casa, també va haver 
d’assumir la direcció de l’empresa 
familiar dedicada a la neteja de cla-
vegueram que és la que actualment 
dirigim la meva germana i jo. 
I li agrada la seva professió? 
Sincerament, cap de les dues ens hi 
volíem dedicar i inicialment ho va fer 
la nostra germana gran, però, mica 
en mica, ens vam anar implicant fins 
a fer-nos càrrec del negoci. De ben 
jovenetes ja anàvem amb els operaris 
de l’empresa a ajudar a fer la recollida 
d’escombraries pels polígons i, excepte 
conduir els camions, hem fet de tot.
El sector a què es dedica la seva 

empresa és eminentment masculí. 
Ha estat difícil fer-se un nom com 
a directiva?
Ara ja ens coneixen i no tenim cap 
problema en aquest sentit, però fa 
uns anys sovint havíem de fer creure 
a alguns clients que el cap del negoci 
era un home. 
I amb els treballadors com és la 
relació? Accepten bé que els mani 
una dona? 
Crec que la meva plantilla em respecta 
i està contenta amb la direcció. Hi ha 
10 operaris homes i 5 dones a admi-
nistració i tenim, en general, una bona 
relació i un bon ambient de treball.
I és mèrit de la direcció? 
Doncs no negaré que, per a mi, és 
molt important que els treballadors es 
trobin a gust perquè això reverteix en 
benefici de tots. Les empreses no som 
ong, el nostre objectiu és fer calers, 
però això no vol dir que calgui dirigir 

el personal amb prepotència. A mi 
m’agrada parlar amb els meus treba-
lladors, tenir en compte la seva opinió. 
D’altra banda, progressivament hem 
anat introduint canvis per conciliar la 
vida familiar i laboral que han resultat 
molt positius. En un context de crisi, 
en què no pots gratificar l’empleat 
econòmicament perquè els ingressos 
han baixat, poder-los compensar amb 
temps lliure per gaudir de la seva vida 
personal és també una bona fórmula.

Quin perfil creu que ha de tenir una 
bona empresària o directiva? 
Ha de tenir intel·ligència emocional 
per saber motivar i il·lusionar els seus 

treballadors. El líder ha de baixar a la 
sorra, conèixer el negoci des de baix 
i tenir en compte les aportacions del 
personal. 
Aquesta visió trenca amb la imat-
ge tradicional del cap autoritari i 
masculí. Les dones tenen una altra 
manera de fer? 
Penso que no és tant una qüestió de 
gènere com de persones però sí és 
cert que les dones tenim una altra 
sensibilitat. Els homes són més pràc-
tics i directes a l’hora de prendre de-
cisions, mentre que nosaltres donem 
més voltes a les coses. Som més con-
ciliadores i tenim més predisposició 
a resoldre els conflictes per la via de 
l’empatia.
Així, no comparteix la creença po-
pular que els homes estan més 
preparats que les dones per ocupar 
càrrecs directius?
Hem de trencar amb aquest es-

tereotip que respon a una qüestió 
cultural. Durant molts anys, la dona 
ha estat invisible, dedicada a la cura 
dels fills i a la llar. Sortosament això 
està canviant però encara tendim a 
no valorar prou la nostra feina, a no 
creure en les nostres pròpies possi-
bilitats i, en bona part, depèn de no-
saltres canviar aquest “xip”. Neces-
sitem fer pinya i donar-nos suport 
mútuament, per això crec que des 
d’Asdem podem fer una bona tasca 
en aquest sentit.
Sent exclusiva per a dones, es trac-
ta d’una associació feminista?
Crec que el terme feminista sovint 
s’utilitza de manera pejorativa. Nosal-
tres no pretenem atacar ni anar en de-
triment de l’home perquè els nostres 
interessos, en definitiva, són comuns. 
El que volem és actuar en defensa del 
col·lectiu que representem sense ha-
ver de trepitjar ningú. 

“Una bona directiva 
ha de saber motivar 
i il·lusionar els seus 
treballadors”

presidenta de l’Asdem
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